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תוכן העניינים

“ידיעות מעברות“- דו שבועון
עורך: אורי בן-שאול

חברי המערכת: ענבל נקש, ערן שבתאי
עיצוב גרפי: שמש ברקוביץ

צילומי השער הקדמי והאחורי: ענבל נקש
iton.maabarot@gmail.com :כתובתנו

סנדרה ארד אברמוביץ׳ ז״ל
קיבוץ מעברות אבל על מותה של

ומשתתף בצערם של:
שירלי, קרין, שי, שחר

וכל המשפחה המורחבת

חיים וויצמן ז״ל
קיבוץ מעברות אבל על מותו של

ומשתתף בצערם של:
תמר, גולן, אלעד, אמיתי, נאור

וכל המשפחה המורחבת

החולמים אחר השמש
מילים: יורם טהרלב  |  לחן: סשה ארגוב

 בין הברושים והכרם שנית נעבור
 בין הערביים שוטפות סנוניות את העמק

 ערב יפה וחמים
 שט על גגות ותלמים
 אנו כמו כל החולמים

 אחר השמש.

 לו על כתפינו נשאנו שנית תינוקות
 לו רק יצאנו שנית לחרוש ולזרוע

 לו רק יכולנו לקצור
 לו רק לצאת ולבצור

 לו רק ידענו לנצור
 חדוות הנוער.

 שקט, ורק צעדינו נותרו על השביל
 לילה ירד על צמרות הברושים ועלינו

 טל על שיחי ההרדוף
 על הבריכות והסוף

 טל על ראשך הכסוף
 ועל עינינו.

בין הברושים והכרם שנית נעבור…

ועיבד  ארגוב  סשה  שהלחין  כנעימה  חייו  את  החל  השיר 
 )1967( ולדימיר קוסמה לפסקול הסרט “הוא הלך בשדות" 
ומיקה,  הקיבוץ,  בן  אורי,  של  אהבתם  סיפור  את  שתיאר 
יוסף  ביים  נופי העמק. את הסרט  ניצולת השואה, על רקע 
מילוא על פי ספרו של משה שמיר. סשה ארגוב הציע ליורם 
טהרלב לחבר מילים למנגינה על אף שזו הייתה קשה לביצוע 

וטהרלב נעתר לאתגר. 

המילים תיארו זוג בשבילי הקיבוץ )בדומה לסצינה שליוותה 
אינו  שבשיר  הזוג  גדול:  אחד  בהבדל  אבל  בסרט(  המנגינה 
צעיר אלא מבוגר. טהרלב תיאר טיול של זוג מבוגר בשעת 
ערב, בנופים החקלאיים שבהם טייל בצעירותו, כאילו הזוג 
שבסרט כבר גדל והזקין. הנופים הם נופי קיבוץ יגור שבו גדל 
טהרלב. הבית הראשון מתמקד בפסטורליה של הנוף ומנגיד 
הוא  הזוג  הציפורים.  למעוף  הזוג  של  הליכתם  איטיות  בין 
“כמו כל החולמים אחר השמש...". הבית השני הוא נוסטלגי. 
הרצון לחזור ולחוות גידול תינוקות, עבודה חקלאית ושמחת 
והמוטיבים  מלנכולית  נימה  שוררת  השלישי  בבית  נעורים. 
בה רומזים על קיצם הקרב של החיים: הלילה היורד, דממה, 

והטל על ראשה הכסוף של האישה.  

למרות שהיה ביצוע מוקדם לשיר כבר ב-1967 )של אביבה 
בנו( הוא לא הפך לשיר מפורסם עד שהגיעו הפרברים )יוסי 
לצמד  הצטרף  שבדיוק  מרחביה,  מקיבוץ  הרפז,  ואורי  חורי 
במקום ניסים מנחם( והקליטו אותו באופן מושלם לאלבומם 
הנושא את אותו השם. איתן שפירא ליווה אותם באקורדיון.
של  והמקסימים  המורכבים  והעיבודים  השירים  אחד  זהו 

הזמר העברי. 

לזכרו של יורם טהרלב.
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סיכום ישיבות המזכירות ב-18.10.21 )1821(

1.  פרידה מנורית יואל - סיום ריכוז ועדת קליטה 

השנים.  רבת  העשייה  על  לנורית  הודתה  המזכירות 
נערך דיון בנוגע לוועדת קליטה והציפיות של המזכירות 
בן-דוד  מור  מוצעות  הקרובה,  הקיבוץ  בשיחת  מהוועדה. 
ואדווה הרמתי לריכוז ועדת קליטה, לאחר בחירתן יוזמנו 
לשיחה על מטרות, יעדים, ציפיות, דרכי עבודה ותהליכים 

מצופים מהוועדה.

2.  חיוב על פרגולות ומרפסות בשכונת רמות חפר ב׳ 

מציג אנדי
אישרה  ו-15.02.21   16.11.20 מיום  המזכירות  החלטות 
בשכונת  לדיירים  הקיבוץ  בין  עלויות  חלוקת  המזכירות 
רמות חפר שלב א׳, בתוספת לפרגולות כניסה של הדגם 

התחתון והגדלת המרפסות בדגם העליון.

החלטת המזכירות:
המזכירות מאשרת את אותה גובה השתתפות גם בשלב ב׳.

3.  דיווח מועדת פרט

מציגה איילת בר-ניר וחברי ועדה
איילת סקרה את הנעשה בוועדת פרט. המנדט שניתן להם 
שני נושאים: סכסוכי שכנים וסיוע לקרובים מחוץ לקיבוץ. 
השנה טופלו 5 מקרי סכסוכי שכנים )3 מתוכם באמצעות 

דו״ח מישיבות המזכירות

גישור(. 4 משפחות הגישו בקשה לסיוע כספי, 3 מתוכם 
המסייעים  מכוונת״  ב״יד  נעזרת  הועדה  סיוע.  קיבלו 
של  הצורך  את  מעלה  הוועדה  רפואיות.  זכויות  במיצוי 
דנה  המזכירות  הקיבוץ.  מוסדות  מול  בתיווך  החברים 
בנושאים  בעיקר  הועדה  של  הסמכויות  בהרחבת  בצורך 
 הבאים: אוזן קשבת נוספת וכן, תיווך למוסדות )מול וועדות 

ובעלי תפקידים(.

החלטת המזכירות:
דיון בלבד - יובא לדיון במזכירות בהמשך.

4.  בית שמשון חסיד )שכ׳ מטוס א׳(

מציג אנדי קדר
המזכירות  אישרה   04.01.21 מיום  המזכירות  בישיבת 
כדירת  ז״ל  גלעדי  נאווה  בבית  חסיד  שמשון  את  לשבץ 
שבשל  החלטה  התקבלה   04.10.21 מיום  במזכירות  קבע. 
הבתים  כל  קרקע(,  )בעיות  הבתים  של  הפיזי  מצבם 
ולא  מעבר  כדירות  ישמשו  א׳  המטוס  בשכ׳  המתפנים 
הדירה  עם  מה  החלטה  לקבל  נדרש  כעת,  קבע.  כדירות 
הבקשה  כי  יובהר  זו?.  בשכונה  חסיד  לשמשון  שיועדה 
לייעוד הבית כבית קבע היא ללא שינוי בחזיתות הבית, 
 ללא תוספת ממ״ד ושהבית )כמו השכונה כולה( מיועדת 

ל״פינוי בינוי״ בעתיד.

החלטת המזכירות:
הדיון ימשיך במזכירות הבאה.
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סיכום ישיבות המזכירות ב-01.11.21 )1921(

1.  מזכיר קיבוץ

מוזמן מני כץ
או  מזכירים  בשני  הצורך  על  במזכירות  דיון  התקיים 
להישאר במצב הקיים. לאבינועם אושר בשיחת הקיבוץ 
40% משרת מזכיר ובפועל הוא עובד כ- 80%-70%. אי 
גיוס מזכיר נוסף מחוץ לקיבוץ יביא לחיסכון של לפחות 
לקראת  הולך  כשהקיבוץ  בעיקר  בשנה  ש״ח  אלף   350

תהליך שינוי. 

החלטת המזכירות:
המזכירות מודיעה שלאור המצב בשנה וחצי האחרונים בו 
אבינועם מתפקד ב-80% משרה, ניתן להפסיק את תהליך 
חיפוש המזכיר השני. חלוקת העבודה נשארת כשהייתה 
בין המזכיר למנהלת קש״ת. אך רונית כמו בעלי תפקידים 

אחרים, מהווים כתובת לגיטימית לפניות החברים. 
ההחלטה התקבלה בדעת רוב )10 בעד ; 1 מתנגד(

2.  אשרור הלוואה מול שיעבוד פיקדון

מציג אופיר צדוק
מעברות  של  המנהל  כוועד  ביושבה  המזכירות  החלטה: 
אחזקות מאשרת לבנק הפועלים בע״מ את שעבוד הפקדון 
ע״ס 10,500,000 ש״ח כנגד סכום זהה להלוואה בחשבון 

קיבוץ מעברות.
המזכירות ביושבה כוועד המנהל של קיבוץ מעברות מאשרת 
לקבל מאת בנק הפועלים בע״מ הלוואה/אשראי ושירותים 
 בנקאיים אחרים בסכום כולל של 10,500,000 ש״ח

בתנאים כפי שיוסכם עליהם עם הבנק. 

החלטת המזכירות:
ההחלטות התקבלו פה אחד.

3.  נושאי איכות סביבה 

מוזמן עמית שלג
עמית סקר את מצב איכות הסביבה בקיבוץ, בארץ ובעולם. 
הציג את רצון הועדה לשלב ידיים עם ה״מלחמה״ בזיהום 
בקיבוץ.  פעמי  בחד  השימוש  את  ולהפסיק  הסביבתי 
כמו  הסביבה  איכות  של  רבים  בתחומים  מטפל  הקיבוץ 
מים למדידת  מוני  רכבים חשמליים,  סולאריים,  פאנלים 
להצעת  התנגדה  המזכירות  וכדומה.  חשמל  מוני  צריכה, 

ועדת איכות הסביבה כפי שהוצגה. 

החלטת המזכירות:
המזכירות מבקשת מוועדת איכות הסביבה להגיש הצעה 
אופרטיבית יחד עם הנהלת קש״ת תוך תיקצוב סכומי כסף 

להסברה.

4.  אישור ציר ועידה של התנועה

המזכירות החליטה פה אחד כי ירון יואל ייצג את הציבור 
כציר הקיבוץ בתנועה. 

5.  תוכנית שיפוץ בית מנחם 

מוזמן אוהד נוף
של ותמחור  מנחם  בית  שיפוץ  תוכנית  את  הציג   אוהד 
2.3 מיליון ש״ח כולל מע״מ. לא התקבלו החלטות בעניין. 

6.  דירת שמשון חסיד )שכ׳ מטוס א׳( - עקרונות

לביצוע  עד  גלעדי  נאווה  דירת  את  לקבל  יוכל  שמשון 
“פינוי בינוי״ בשכונה. תינתן לשמשון הודעה טרם פינויו 
של שנתיים, לא יהיה פינוי ב - 10 שנים הקרובות. עקרונות 

ההסכם הונחו במזכירות.

החלטת המזכירות:
המזכירות אישרה את המתווה המוצע. 

בעד - 9 ; נמנע - 1 ; מתנגד - 1

סיכום ישיבות המזכירות ב-01.11.15 )2021(

1.  קליטה - קבלה לחברות: אולגה צפתי )צופנס(, הדס 
אמר )טחנאי(, בר גלזר )וולף(, ענבל בדולח )מוגילבסקי(, 

הדר קווינט, ניתאי בן שאול, שירה ליפניק )שלג(. 

נקבעה  המזכירות.  חברי  בפני  עצמם  הציגו  הנקלטים 
הקיבוץ  במועדון   26/11/21 ב-  חגיגית  כללית  אסיפה 
ולאחריה נפתחנ הקלפי. חברותם תיכנס לתוקף החל מיום 

אישור האסיפה הכללית ברוב הנדרש בתקנון.

החלטת המזכירות:
ההחלטה התקבלה פה אחד.
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2.  פרידה מבתיה גל - סיום ריכוז ועדת מפ״ל

בתיה כיהנה כמרכזת ועדת מפ״ל ב-10 שנים האחרונות. 
הועדה עוסקת באופן תמידי באיזון בין שמירה על מנגנון 
ולתת  לכספים  לדאוג  החברים,  על  שמירה  מול  מפ״ל 
ולצוות שעמל  שירות לחברים. המזכירות הודתה לבתיה 

שנים רבות במסירות, אכפתיות ומקצועיות.

3.  המלצות דו״ח ועדת ביקורת ועדת בריאות 

מוזמנת הדס קרן
על  הביקורת  דו״ח  בעקבות  המלצותיה  את  הציגה  הדס 
יצירת  הבריאות,  תקנון  תיקוף  וביניהם:  בריאות,  ועדת 
תקנון לקרן סיעוד, עיבוי ועדת בריאות בנציגים צעירים, 
מאוד  תקורה   - הסיעודי  הבית  בעניין  נוסף  ציבורי  דיון 
גובה לשימוש מאוד נמוך, התנהלות רצויה בקבלת זיכויים 

מחברת הביטוח וכדומה.

החלטת המזכירות:
דו״ח  להמלצות  הדס  התייחסות  את  קיבלה  המזכירות 
הביקורת, ישנם סעיפים הדורשים המשך טיפול והבאתם 

לאישור המזכירות.

4.  בניית רמות חפר ג׳

מוזמנים: זיו וליה פורמן, אביב ורעות כתר
שני הזוגות מבקשים מהמזכירות להוסיף 2 יחידות לשלב 
ב׳. המזכירות החליטה בישיבתה מיום 11.01.2021 לצמצם 
את שלב ב׳ מ- 22 יח״ד ל- 16 יח״ד כי לא היו מספיק זכאים 
וכן, החליטה ששלב ג׳ יחל מייד אחרי שלב ב׳. הפרויקט 
התעכב והבניה של שלב ב׳ לא החלה. ומתוך כוונה לקרב 
את ה״מפגע״ לסיום, בני הזוג מבקשים לשנות את החלטת 
הקיבוץ ולבנות 2 יח״ד מתוך ה-4 יחידות של שלב ג׳ כבר 

עתה. הדיון ימשיך בישיבה הבאה.

5.  ייעוד בית מנחם - צוות בית מנחם 

מוזמנים: דליה פלג לביא ויעקב אבנט
צוות “בית מנחם״ פעל במשך שנים לשימורו של “בית 
למבנה  ייעוד  בבדיקת  להמשיך  מעוניינים  כעת  מנחם״, 
לאחר שבשיחת קיבוץ הוחלט לשמרו. המזכירות הודתה 

לצוות על העבודה המסורה רבת השנים.

החלטת המזכירות:
המזכירות החליטה שהצוות סיים את תפקידו והעבירה את 

הטיפול לצוות “שיבוץ מבני ציבור״.

6.  דמי תושבות - דוד לוי )בן זוגו של יעקב אבנט(

לבקשת יעקב אבנט, המזכירות דנה בנושא תשלום דמי 
תושבות של בן זוגו, דוד לוי.

7.  שונות 

 דירת 	פרת דני	לי ז״ל - ל	ורלי שפיר		. 
המזכירות הצביעה פה אחד לשבץ את אורלי שפירא 
בדירת אפרת דניאלי ז״ל בכפוף לעמידתה בדרישות 

 התקנון לשיכון קבע.

 הודעת עזיבה - דלית נובלמןב. 
אבינועם עדכן כי דלית הודיעה על עזיבת הקיבוץ. 

 המזכירות קיבלה את הודעת העזיבה.

 	לעד כתר - יצי	ה לעצמ	ות כלכלית בקיבוץ	. 
 מוזמן גלעד, הוריו ודגן בזום.

החלטה: אושר מעבר לעצמאות כלכלית בקיבוץ 
החל מ- 1/12/21 של עד חצי שנה.

8.  אישור פעילות ועד מקומי 2021 
ואישור תקציב ועד מקומי 2022

מוזמנת: הדר בר ניר
הוצג סיכום פעילות הועד המקומי לשנת 2021 וכן, תקציב 

הועד לשנת 2022.

החלטת המזכירות:
תקציב הועד המקומי לשנת 2022 אושר פה אחד.

פנינה רגב ז״ל

קיבוץ מעברות משתתף בצערו של חברנו

אלי רגב ומשפחתו
על לכתה של אמו
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סיכום ישיבות המזכירות ב-29.11.21 )2121(

1.  חברת מזכירות - הדר רגב

חדשה  מזכירות  כחברת  רגב  הדר  את  בירכה  המזכירות 
במקום שמעון רומי שביקש לסיים.

2.  משפחת פורמן - אישור הסכם פשרה

עו״ד יסמין אלבז ועו״ד נצר ברטפלד
המזכירות   - פורמן  תביעת משפחת  הליך משפטי  עדכון 
אישרה את מתווה הפשרה כפי שהוצג על ידי עורכי הדין.

3.  מסגרת הלוואות זמן קצר ופירעון שטר הון
- מעברות נכסים 

מציג: אופיר צדוק
 הלוו	ה 4 מיליון לשנת 2022 -	. 

החלטה: המזכירות ביושבה כוועד המנהל של 
“מעברות נכסים״, מאשרת מסגרת זמן קצר של 
4 מיליון ש״ח בבנק הפועלים. תוקף המסגרת: 

31.12.2022. ההחלטה התקבלה פה אחד.

 ד	ישור פירעון שטר הוןב. 
החלטה: המזכירות ביושבה כועד המנהל של 

“מעברות נכסים״ מאשרת פירעון שטר הון “קיבוץ 
מעברות״ משנת 2007 בסך 7.9 מיליון ש״ח. 

ההחלטה התקבלה פה אחד.

4.  בניה שלב ג׳ - ערעור זיו וליה פורמן ואביב ורעות כתר 
המשך

ולבנות שתי  הזוגות פנו למזכירות בבקשה להקדים  שני 
יחידות דיור )מתוך 4( משלב ג׳ כבר בשלב ב׳. המזכירות 
לא דנה בבקשה לגופו של ענין, משום שקיימות החלטות 

מזכירות תקפות ואף החלטת שיחת קיבוץ בנושא.

5.  בניה ברמות חפר 

מוזמנים: זיו פורמן ושחר ינאי
תקנות  של  וההפרות  מהכשלים  חלק  תיארו  ושחר  זיו 
)כפי שהם  חפר  רמות  בפרויקט  והחוק  הבניה, הבטיחות 
רואים אותם(, הורמו דגלים אדומים לאורך כל הפרויקט 

אך לאורך כל הדרך הפערים לא טופלו כגון: פינוי פסולת, 
תקני בניה, בטיחות, איטומים וכו׳. חברת הניהול כשלה 
בפיקוח על הקבלן, בתקשורת מול הדיירים, בשמירה על 

האינטרסים של הקיבוץ ובניהול הכולל.
כעת הם מבקשים מהמזכירות להחליט בנקודות הבאות: 

תחקור ע״י אנשי מקצוע מתחום הבניה והמשפט מה . 1
נעשה לעומת ההתחייבויות בהסכמים מול JM ומול 
)שיגיעו  אי תשלום  לפיצוי/  דרישה  והגשת  הקבלן? 

גם לדיירים(.
בחינה וביצוע פעולות מתקנות לקראת שלב ב׳.. 2
מטעם . 3 הבניה  בתחום  הכשרה  בעל  מפקח  הצבת 

הקיבוץ בעל סמכות מכרעת. 
פיקוח על הבטיחות.. 4

נמשיך בדיון המשך - יוזמנו נציגי חברת הניהול JM ונציגי 
המנהלת. 

6.  ריסוסים - שני כפיר

אנו חיים בסביבה כפרית בה הריסוסים הם חלק מהשגרה. 
עם זאת, חלק מהריסוסים מגיעים לבתי השיכון המערבי 
בעיניים  צריבות  ריח,  מפגעי  השכונה  לתושבי  וגורמים 

וחשש לבריאותם ובריאות ילדיהם.
ללא  מתבצעים  הריסוסים  בעבר,  שהיו  סיכומים  למרות 
בהן  מתאימות  לא  מאד  בשעות  ולעיתים  מראש  תיאום 
המרסס,  לחקלאי  פנו  השכונה  דיירי  בחוץ.  הילדים  כל 
קיבלו  ולא  ולמועצה  הסביבה  איכות  ועדת  אש,  לכיבוי 
מענה ולכן מרגישים “לבד במערכה״. הדיירים מבקשים 
כי ימונה גורם מוסמך לבחינת הנושא וטיפול מול הגורמים 

הרלוונטיים.
הוצע כי מנהל מחלקת איכות הסביבה של המועצה, יוזמן 
לפגישה על מנת להבין את המסגרת החוקית ונעדכן את 

המזכירות.

7.  דו״ח עבודה

מציגה: לאה זבולון
לאה הציגה את דו״ח מחפשי העבודה. לאה והצוות נמצאים 
מעוניינת  המזכירות  העבודה.  מחפשי  עם  מתמיד  בקשר 
להפעיל את הסנקציות המאושרות בנוהל הפעלת סנקציות 
מול חברים אשר אינם ממלאים את חובת העבודה ושאינם 

זכאים לביטוח לאומי. כל זאת, לאחר זימונם למזכירות.
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סיכום ישיבות המזכירות ב-13.12.21 )2221(

1.  פרויקט רמות חפר – המשך דיון 

)JM מוזמנים: ארי ואיתן ליברמן )חברת הניהול
נציגי חברת הניהול JUST MANNAGE תיארו את הפרויקט 
מנקודת מבטם. ציינו שהפרויקט נוהל תוך עמידה בתקציב 
ובזמנים שהוגדרו להם. כבכול פרויקט בניה, ישנם כשלים 
אך לדבריהם הם נורמטיביים ולא נרשם אירוע חריג. יש 
ביקורת על הקבלן אך בסה"כ התוצאה הסופית היא טובה.
שגובשו  הפעולה  ודרכי  שנוצרו  הפערים  את  תיארו   JM
תיעוד,  יותר  התקשורת,  הגברת  וביניהם:  ב'  שלב  עבור 
יותר אמון וסבלנות מצד כולם, הקפדה על סיור שבועי עם 
בקר איכות מטעם הקיבוץ, הקפדה על גבולות מול הקבלן, 

צירוף כח ניהולי, רכזת תפעול במטה, כגוף מגבה.
מנהל  כובע  בין  דיסוננס  יש  כי  ציינו  המזכירות  חברי 

הפרויקט לכובע המפקח ויש צורך להפריד ביניהם.
המזכירות ממליצה לדון בנושא עם ועדת בינוי ולהחזיר 

למזכירות לקבלת החלטות.

2.  וועדת צרכים מיוחדים - הדס ויעקב אבנט

חברי הצוות הינם: הדס, יעקב וחיותה שלם, מלווים את 
תלויים  מספר  ישנם  בקיבוץ.  המיוחדים  הצרכים  בעלי 
יש  אהד"ה  הסכם  כל  מול  אהד"ה,  הסכם  עימם  שנחתם 
והוועדה  שנה.  מידי  וההכנסות  הצרכים  את  שבוחן  צוות 
נוספים.  אהד"ה  הסכמי  על  בדיונים  אלו  בימים  נמצאת 
מיוחדים  צרכים  בעלי  לשילוב  חשיבות  רואה  הוועדה 
שייכות  משמעות,  הרגשת  חיזוק  תוך  בקיבוץ  בעבודה 

ותרומה לקהילה.

3.  קמה שמעוני - בקשה לחופשה מיוחדת

קמה מבקשת שנת חופש עבור רילוקיישן לניו זילנד על 
מנת לעבוד שם כאחות.

החלטת המזכירות:
המזכירות מאשרת לקמה חופשה מיוחדת בת שנה החל 

מיום 01.02.2022 ועד ליום 31.01.2023.

4.  רועי וחן שבתאי - בקשת קליטה

רועי, חן ונעמי )בתם( מבקשים להתקבל למועמדות לצורך 
קליטה בתחילת ינואר 2022. המשפחה עברה את כל תחנות 
הקליטה, לרבות מקום מגורים ובמקום במערכת החינוכית. 
רועי בן 37 עובד כדובר בתנועה הקיבוצית, למד פוליטיקה 
וממשל מאונ' בן גוריון. לפני התנועה עבד כדובר בכנסת 
שני  תואר  בעלת  בירושלים  גדלה  חן  ברושי.  איתן  אצל 
באונ' העברית במדעי סביבה וגאוגרפיה, עובדת כמתכננת 
מחוז במשרד איכות הסביבה. מתגוררים בירושלים מסוף 
2013 מרגישים שבשלה השעה לחזור הביתה. רוצים להיות 

חלק מקהילה ומרגישים כי זוהי זכות גדולה עבורם.

החלטת המזכירות:
לצורך  למועמדות  רועי  את  לקבל  ממליצה  המזכירות 

קליטה וחן לאורחות לצורך קליטה.

סיכום ישיבות המזכירות ב-20.12.21 )2321(

1.  הצעה פרטית של חברים לשיחת הקיבוץ
הדחת מזכיר הקיבוץ

לשיחת  פרטית  הצעה  הציג  שיחה(  )ועדת  יואל  ירון 
קיבוץ כפי שהוגשה ע"י קבוצת חברות וחברים. ההצעה 
הוצגה לחברי המזכירות. אבינועם לא נכח בדיון. חברי 
המזכירות התייחסו לבקשה בכובד ראש ומעוניים לקבל 
ביחס  לנהוג  המזכירות  על  כיצד  משפטית  דעת  חוות 

לבקשה תוך בחינת ההיבטים בדין.

החלטת המזכירות:
כיצד  משפטית  דעת  חוות  לקבל  מבקשת  המזכירות 

לנהוג בבקשת החברים. הצבעה: אושר

2.  תהליך השינוי 2021-2022

המזכירות קיבלה עדכון בנוגע לתהליך השינוי. מצגת 
במזכירות  החברים  לעיון  פתוחה  בישיבה  שהוצגה 

הטכנית.
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3.  חזון ויעוד מזכירות מעברות 2021 - 2022

בהם  לעסוק  לה  חשוב  כי  ציינה  שהמזכירות  נושאים 
בשנת 2022-2021 :

• אירועי 	 ע"י  חברתית  לכידות  שיפור  קהילתיות: 
תרבות ואמצעים אחרים.

• תפקידים 	 לממלאי  החברים  בין  	מון:  ה	ברת 
והנהלות.

• ארוך 	 ותכנון  מעודכן  קיבוצי  חזון  על  עבודה  חזון: 
טווח של הקיבוץ.

• העבודה 	 לתחום  ופתרונות  דגש  מתן  פרנסה: 
וההתפרנסות.

• דיור 	 מצאי  להגדלת  משאבים  הקצאת  המשך  דיור: 
הולם.

• תהליכי 	 קליטה,  בנושא  הסכמות  יצירת  קליטה: 
קליטה ותוכנית קליטה בפועל.

• שרות: שיפור ענפי השירותים ובקרה על התנהלותם.	
• עדכון 	 תוך  הועדות  של  מחודשת  בדיקה  ועדות: 

נהלים ותקנונים.
• שינוי: מעורבות בתהליך השינוי.	
• תקציב: תוכנית עבודה שנתית מקושרת תקציב.	
• מסלול 	 של  והתאמה  עדכון  בחינה  צעירים:  מסלול 

צעירים.
במרבית  לטיפול  עבודה  לצוותי  התחלקה  המזכירות 

הנושאים המפורטים.

מסר: 	בינועם.

סיכום פעילות ועדת מינויים לשנת 2021
 - הועדה  חברי  טליאס.  ומשה  קרייר  טאטי   - מרכזים 
רונית ינאי, מיטל אולמן, רז כהן, לאה זבולון )מנהלת 

מש״א(.
בשנת 2021 הצלחנו ל	ייש 9 וועדות ורכזים לתפקידים 

הב	ים:
ינו	ר

• ריכוז ועדת התנדבות - רותם בן שאול	
•  ריכוז ועדת שילומים - אריאל דניאלס	

מרץ
• ריכוז ועדת ביטחון - חגי גרסטנר, קדנציה שנייה.	
•  ריכוז ועדת ברי	ות - הדס קרן )שכירה(.	

יוני
• יו״ר ועדת מפ״ל - ערן שבתאי	

	ו	וסט
•  ועדת מפ״ל - אמנון אברמוב, ניצן גרינבלט, 	

ענבל נקש, עומר בר ניר.

ספטמבר
• מנהלת קש״ת - רונית ינאי	

	וקטובר
• ריכוז משק - אנדי קדר, קדנציה שנייה	
• ריכוז ועדת קליטה - מור בן דוד, אדווה כפיר הרמתי	

וחצי   5 של  קדנציה  באוקטובר  סיימה  מינויים  ועדת 
חברים  מצאנו  מועמדים,  למצוא  הקושי  למרות  שנים. 
וחברות שלקחו על עצמם לרכז ועדות ותפקידים ואנו 
גם  נודה  זאת  בהזדמנות  זאת.  ומעריכים  להם  מודים 
תורמים  אך  בקלפי  נבחרים  לא  אשר  הועדות  לחברי 

מזמנם וממרצם לוועדות השונות.

בשנת 2021-22 יסיימו 9 רכזים וועדות, ויגיעו לשולחנה 
של הועדה החדשה שתבחר.

05/2021ועדת מינויים ותפקידים מיוחדים
06/2021ועדת איכות הסביבה

01/2022הנהלת קש״ת 6-8 נציגי ציבור
05/2022יו״ר ועדת משק

07/2022ריכוז ועדת בנים/חיילים
07/2022ריכוז הועדה לביקורת פנים

08/2022ריכוז ועדת בינוי
11/2022ועדת משק

12/2022מנהל כספים
01/2023ועדת שיחה

 
ולהיות  להתנדב  המשיכו  אנא  יקרים,  וחברות  חברים 

שותפים בהובלת הקיבוץ.
 

בברכה,
ועדת מינויים היוצאת.
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חברות וחברים שלום רב,
עם סיומה של השנה האזרחית ותחילתה של 2022, מבקש לעדכן אותכם בסקירה כללית על הנעשה 

אצלנו.

תרימה סיימה בדצמבר 2021 את המהלך של איחוד האתרים, כולל “תרימה בית״ כך שכעת כולם 
מרוכזים בפארק התעשיה. מהלך זה הוא אחד מני רבים שנעשו ונעשים בשנתיים האחרונות להבראת 
ייצור, פיתוח ושיווק בארץ ובעולם.  החברה ולהבאתה למצב של חברה משמעותית ובעלת יכולות 
בימים אלו אנו מסיימים מהלך גדול של שדרוג מתקן הייצור ועובדה זו לבדה מקפיצה את יכולות 
תרימה ולראייה, האישור שהתקבל מהרשויות באירופה על כך שמתקן הייצור החדש שלנו מורשה 

לייצור תרופות לשוק האירופאי.

הייצוא,  בתחום  המו״פ,  בתחום  ריק  חלל  נשאר   - תומר  משפחת  של  חלקה  את  רכשו  כשמעברות 
והן מבחינת  הן מבחינה אנושית-מקצועית  בניה מחודשת  נדרשה  ולמעשה  נוספים  רבים  בתחומים 
שיפור מוצרים ותהליכים נדרשים ברגולציות הקיימות. הנ״ל התבטא בהשקעות גדולות בעיקר בתחום 
ויבוא מוצרים. שני מוצרים שפותחו במו״פ עברו את הניסויים  - אבל גם בנושאי מו״פ  התשתיות 

הקליניים ויוגשו בקרוב לאישור התיקים באירופה וישראל.

החברה סבלה מנזק גדול כשנאלצה למכור את מוצרי תרימָוֶורה )תוספי תזונה( ובנוסף סובלת ממחסור 
של מוצרים חדשים - שקבלת אישור שיווק דורשת היום כשלוש שנים )קיים עיכוב משמעותי בקבלת 
אישורים ממשרד הבריאות מאז התחילה מגפת הקורונה(. הנ״ל מתווסף לשחיקת מחירי התרופות, 

לאיבוד של כ״א בגין רמת המשכור )והתחרות בשוק על כ״א מקצועי(.

עם זאת יצרנו קשרים עם חברות בינ״ל ליבוא מוצריהם לארץ )ויש כיום 12 מוצרים ממתינים לרישיון 
לפיתוח  ניסיון  יש  הנ״ל.  החברות  עם  משותף  למו״פ  גם  קשרים  נוצרו  ובנוסף  הבריאות(,  ממשרד 
חדשני שאמור לבדל את החברה מאחרים, התמקדות בתחומים חדשים, התמקדות ביכולות הייצור 
התחרותיות - ובעיקר, יש צוות מקצועי שעל אף הקשיים - מאמין שזו חברה בת קיימא - שעתידה 

להגיע לצמיחה ושגשוג מעבר למקובל ושתביא ברכה לבעליה.

בברכה,
מילקי )שמו	ל( רובינשטיין, 

יו״ר דירקטוריון חברת תרימה

במידת האפשר ובתאום מראש ניתן לבוא ולבקר במפעל.

תרימה
עדכון כללי עם סיומה של שנת 2021
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סיכום ישיבה מתאריך: 18.10.21 )1321(

1. הצעת הקמת באר משותפת :משמר השרון - מעברות 

אנדי מסביר את מצב הבארות של משמר השרון ומעברות 
איכות  בעיית  בגלל  הרשויות  ע״י  האחרון  בזמן  שנסגרו 
ורגולציה. שני הקיבוצים, בליווי מתן רז )יועץ מים( ובועז 
כדאיות  לבדיקת  להיכנס  החליטו  )הידרולוג(  טטרסקי 
קידוח לבאר חדשה משותפת. מלבד הכדאיות הכלכלית 
מים״  “בטחון  לנושא  להתייחס  יש  משותפת,  באר  של 

שהקיבוץ שולט על איכות המים ואספקתם.

בועז מציג את הבדיקה ההידרולוגית שמשרדו ביצע תוך 
מיפוי כל הבארות באזור, כאלו שנסגרו וכאלו שפועלים 
וסוקר את איכות המים שלהם. כמו כן, הציג חתך קרקע 
ועומק קידוח. אותרו 3  והמשמעות שלו לגבי טיב המים 
בהתחשב  משותפת,  באר  לקידוח  פוטנציאליות  נקודות 

במגבלות רגולטוריות וסביבתיות:
ע״י באר מעברות שאינה פעילה כבר, באזור קובאני . 1

מצד מזרח של כביש 4 והנחל.
בין הכבישים מזרחית למעברות, צפונית למתחם . 2

אלונית.
בפרדס ושדות משמר השרון ממערב לקיבוץ מעברות.. 3

כגון:  נקודה  לכל  שנבדקו  השונים  הפרמטרים  הוצגו 
זיהום  מרחק מהקיבוצים, כבישים, חשמל, דרכים, גורמי 

פוטנציאלים וכמובן הערכה לאיכות המים.
מסקנות ראשוניות: הנקודה בין הכבישים היתה מועדפת 
אולם התגלו לאורך כביש 4 שתי צינורות ביוב ובהתחשב 
בתת״ל 43 ההמלצה כרגע היא על קידוח ניסיון בנקודה 

ממערב לקיבוץ מעברות בשטחי משמר השרון.
מתן הציג את הכדאיות הכלכלית בנתוני העלויות ומחירי 
המים נכון להיום. יש לזכור שהרגולטור משנה מדי פעם 
על  מסביר  מתן  עצמאית.  למי ששואב  והחזרים  מחירים 
מבנה ההחזר שהמדינה מחזירה למי ששואב מים לשימוש 
לפי  יותר.  ששואבים  ככל  העולה  הכדאיות  ואת  עצמי 
הקיבוצים  שני  ע״י  הנצרכת  הכמות  של  כרגע  הנתונים 
של  השקעה  להחזר  סיכוי  יש  הבאר,  הקמת  ועלויות 
צריכה  החזר השקעה של   - הציג טבלה  מתן  שנים.   7-8
עלות  ראשונית  מאד  בהערכה  השקעה.  מול  שנתית 
נותן  גם  מתן  ש״ח.  מיליון   2-2.5 המשותפת  ההשקעה 
הסבר על אפשרויות טיוב מי הבאר במתקן טיוב )התפלה( 

בלבד. סיכומי ישיבות ו. המשק חדשות  לבארות  המדינה  ע״י  מסובסד  הוא  שגם 
המדינה מעוניינת היום בקידוחים חדשים. מתן מסביר על 
הסיכונים שבקידוח החדש ומסביר שבאר חדשה מחזיקה 
מעמד כחמישים שנים. ניתן לשפר את הכדאיות במידה 
שיהיה ניתן למכור מים למקורות או יצטרף צרכן נוסף )או 

שנמכור לו מים(.

מה הפעולות הבאות:
ביצוע קידוח ניסיון בשטח הנבחר.א. 
להביא הערכה יותר מדויקת של הביצוע ההנדסי של ב. 

חיבור הבאר לקיבוצים.
פניה לרשויות לקבלת היתר קדיחה.ג. 

החלטה:
ועדת המשק מאשרת את המשך בדיקת ההתכנות לבאר 
ניסיון  קידוח  כולל  השרון,  משמר  עם  משותפת  חדשה 
לאחר  קיבוץ(.  לכל   75,000( ש״ח   150,000 של  בעלות 
איסוף וטיוב הנתונים כולל נתוני קדיחת הניסיון, יש לחזור 

לוועדת המשק לדיווח והחלטות על המשך התהליך.

2. מספר החלטות לאישור בנושאים של תזרים
עד סוף 2021

מציג אופיר

ועדת משק מאשרת חידוש הלוואה בתאגיד קיבוץ . 1
מעברות בסך 10.5 מיליון ש״ח מול שיעבוד פיקדון 

 ב״מעברות אחזקות״ בסכום זהה.

ועדת משק מאשרת הלוואת זמן ארוך בתאגיד . 2
 “מעברות נכסים״ על פי הפרמטרים הבאים:

 סכום ההלוואה: 5 מיליון ש״ח.
 תקופת ההלוואה: 10 שנים.

 בטחונות אפשריים: שיעבוד שכ״ד )עדיפות(.
 ריבית קבועה, ללא הצמדה למדד.

ועדת משק מאשרת פדיון קרנות השתלמות בסכום . 3
של עד 11 מיליון ש״ח לטובת תשלומים עבור בניית 

שכונת רמות חפר ותשלומים נדרשים של הקיבוץ 
לקראת סיום שנת 2021.
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3. אישור רכישת נכסים מתרימה ע״י הקיבוץ

תרימה  השקיעה  החדשה  תרימה  של  א׳  חלק  בבניית 
בחלקים של המבנה )קירות גג וכדומה( במקום שהקיבוץ 
ונהוגה  המקובלת  החלוקה  פי  על  להשקיע  צריך  היה 
מדובר  שלנו.  התעשיות  בפארק  חדשים  מבנים  בבניית 
יפדה את ההשקעה  מיליון ש״ח שהקיבוץ  בסכום של 6 
הנ״ל מתרימה בשני שלבים. חצי בשנת 2021 וחצי בשנת 
2022. מול המהלכים הנ״ל תשלם תרימה שכ״ד כפי שנהוג 
בבנייה חדשה בשטח התעשיה. בדיון עלו מספר שאלות 
מבנה  וניצול  הלוואות  לקיחת  וגבולות  למדיניות  בנוגע 

האחזקות של הקיבוץ. 

החלטה:
השקעות  רכישת  נכסים  למעברות  מאשרת  משק  ועדת 
מתרימה בסכומים של 6 מיליון ש״ח: 3 מיליון בשנת 2021 
דירה  שכר  יגבה  זו  רכישה  מול  בשנת 2022.  מיליון  ו-3 

כמקובל בבניה חדשה.

סיכום ישיבה מתאריך: 22.11.21 )1421(

1. החלפת דירקטורים במוצרי מעברות

החברות  של  דירקטורים  החלפת  נהלי  את  הזכיר  אנדי 
והתאגידים שלנו. קדנציה של חבר קיבוץ בדירקטוריון - 3 
שנים מקסימום, שתי קדנציות ברצף. בנוהל אין התייחסות 
לתקופת “ צינון״ בין קדנציות. יש להביא הצעה לנושא 

לוועדת המשק.
חברותו  את  לסיים  ביקש  הורסיו  מעברות  במוצרי 
בדירקטוריון לאחר קדנציה אחת. דליה קרייר ואבנר גזית 
מסיימים יותר משתי קדנציות. על מנת למדרג את החלפת 
עוד  להמשך  הסכמתו  ונתן  התבקש  אבנר  הדירקטורים, 
שנתיים. שני החברים המוצעים להחליף את הורסיו ודליה 
נשלחו  שלהם  החיים  קורות  קנלר.  ויניב  גור  אסנת  הם 
דח״צ  עוד  לצרף  מעוניינים  אנו  כן,  כמו  הועדה.  לחברי 

מדובר  ישנם.  שכבר  לשניים  בנוסף  חיצוני(  )דירקטור 
הדירקטוריון  יו״ר  בבחירת  שפגשנו  המועמדות  באחת 
לפני מספר שנים. רבקה קהט מביאה איתה ניסיון עשיר 
כח  שיוסיפו  דברים  והחדשנות,  השיווק  בתחום  ועכשווי 
ויכולות לדירקטוריון. גם קורות החיים של רבקה נשלחו 

לחברים.

עם  נפגש  מעברות  מוצרי  דירקטוריון  יו״ר  שור,  אריק 
שיתרום  ומקצועי  איכותי  כח  בהם  ורואה  המועמדים  כל 
התרשמותו  על  מסביר  אריק  הדירקטוריון.  לצוות  רבות 
מהמועמדים ומדוע הוא ממליץ לתמוך בבחירתם. אסנת, 
רבקה ויניב מציגים את עצמם. במה הם עוסקים היום ומה 

הקריירה הניהולית ומקצועית שהם עברו עד היום.
דעתם  את  והביעו  שאלות  מספר  שאלו  הועדה  חברי 

החיובית על המועמדים.

החלטה:
נערכה הצבעה חשאית שמית )כל מועמד בנפרד( בקלפי 

סגורה. כל המועמדים נבחרו. 

2. סקירה של יזמויות מעברות ותוכנית 2022

מציג משה טליאס
משה טליאס, שנבחר לפני מספר חודשים כיו״ר מנהלת 
היזמויות החדשה, מציג את סיכום המפגשים הראשונים 
ואת  יזמויות(,   27( בקיבוץ  היזמים  כל  עם  המנהלת  של 
ייושמו  מתוכן  ומה  מהמפגשים  הצוות  של  המסקנות 

בתחילת שנת 2022 מול היזמים.
שנת 2022 תהיה שנת מבחן של מספר יזמויות מפסידות. 
יש לזכור שחלק מהיזמים עובדים בעוד משרה להשלמת 
לרוב  גלובאלי  שכר  על  הוחלט  כן,  כמו  ביזמות.  הכנסה 
חודשיות.  שעות   182 על  ש״ח/שעה   65 של  היזמים 
היזמים ידווחו למש״א רק ימי מחלה וחופש. אחוז משרה 
מינימאלית ליזמות - 30%. עמית שלג הציע לרדת מהשם 
יזמויות ולהתמקד בשם עסקים עצמאים קטנים. משה הציג 
דוגמא לדוח רווח והפסד של יזמות בתוכנית 2022. הצוות 
יעקוב באופן רבעוני אחרי תוצאות היזמויות מול תוכנית 
העבודה. בנוסף, הציג משה בקשות להשקעה לשנת 2022 

של מספר יזמויות. 
בהצלחה ליזמים בשנת 2022.
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סיכום ישיבה מתאריך: 06.12.21 )1521(

1.  השכרת עסקיות תוכנית 2022

מציגה עירית

• התשלום 	 את  לראות  ניתן   - מעברות  מוצרי  מטרנה, 
הגדול על מרלו״ג ביופט החדש. 

• התעשיות 	 לפארק  האתרים  כל  את  ריכזה   - תרימה 
מלבד מחסן קיסריה.

• בית 	 תרימה  לבניין  נכנסת  חדשה(  )חברה   - אמטרין 
בתחילת שנת 2022

• מוסך מאיר - הסכם עד שנת 2028.	
 16.1 כ-  בשנת 2022  עסקיות  מהשכרות  הכנסה  הכל  סך 
מיליון ש״ח. יש לזכור שמזה, יורדים 3.2 מיליון ש״ח החזר 

הלוואות.

2.  תוכנית חשמל סולארי 2022

עמית שלג מסביר על מצב ההסדרות הסולאריות במדינה. 
יש שינוי מדיניות ושינוי תעריפי חשמל. מהלך זה פוגע 
בכל המערכות של “מונה נטו״ שיש לנו, שניים במפעל 
אגירת  לכיוון  הולכים  היום  הרפת(.  )של  אחד  וברפת 
כל  את  מציג  עמית  חשמליים.  רכבים  וטעינת  אנרגיה 
המערכות שיש לנו בקיבוץ, בפארק התעשיות, ברפת ועל 
מיליון   1.25 של  ברוטו  הכנסה  על  מדובר  המאגר.  גדות 
ש״ח בשנה. עמית מציע לחשוב על תשלום שכ״ד לקהילה 
הצטרף  ישראלי  חובב  בקיבוץ.  גגות  על  מהמערכות 

במשרה חלקית לעמית בניהול הפרויקט.

עמית מציג גם תוכנית השקעות צנועה לשנת 2022:
• במת הרמה - 50,000 ש״ח )ביחד עם האחזקה(	
• שטיפה אוטומטית - 25,000 ש״ח	
• כמו כן, חתמנו עם חברת ייעוץ בתחום. 	
• חיזוק גג הרפת.	

3.  מוסך מעברות תוכנית 2022

מציג אנדי

המוסך ממשיך לעבוד בניהולו של פליקס בקיבוץ המעפיל.
רוגובסקי,  אפרת  פליקס,  מכונאים,   3 עובדים  במוסך 
ואברהם קורן. כל שנה המוסך מסיים עם רווח של כמה 
נהנים  אנו   .2022 בתוכנית  גם  וכך  שח,  אלפי  עשרות 
באמינות  החברים  ורכבי  הקיבוץ  לרכב  מוסך  משירותי 

גבוהה ובשירות מעולה.

4.  אופן רישום רווחים בתאגיד בנין והנדסה

בשנת 2021 נרשם רווח גבוה בתאגיד בנין והנדסה שנובע 
שנובע  רווח  זהו  החדש.  התעשיה  שטח  פיתוח  מסיום 
הנכס  את  שרשמה  נכסים  למעברות  הנכס  מהעברת 
מחוץ  מגורם  כסף  העברת  כאן  אין  )השקעה(.   ברכושה 
לקיבוץ. ההנהלה הכלכלית עסקית ממליצה לא להכניס 
את כל הסכום של הרווח )1.5 מיליון ש״ח( לעודף המשקי, 
אלא רק את ההכנסות האמיתיות מגורמי חוץ )כמה מאות 

אלפי ש״ח(.

החלטה:
אושר ללא מתנגדים, כך ננהג השנה. 
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סיכום ישיבה מתאריך: 13.12.21 )1621(

1.  דו״ח 9 חודשים - קיבוץ מעברות - מציג רוני

מציג רוני

עיקרי התוצאות:
בעסקים:

• מוצרי מעברות רווח קטן. 	
• תרימה הפסד גדול. 	
• מתכת מעברות - טרם מכרו מכונה אחת השנה בגלל 	

מגבלות קורונה ולכן בהפסד.
• מוסך - ברווח.	
• ויתקין 	 מיזם  העוגן.  במיזם  גם  נאה  ברווח  מטעים 

בתחילת ניבה.
• ברווחיות 	 וגם  המדדים  של  בשיפור  ממשיכה  הרפת 

וירוס  העדר  את  תקף  ספטמבר  שבחודש  למרות 
“שלושת הימים״.

• פרוייקט 	 והסתיים  מאחר  גדול  ברווח  והנדסה  בניה 
פיתוח שטח התעשיה. 

• הגגות הסולאריים - טרם חוברו כל הגגות חדשים. 	
• תיקי השקעות וקרנות השתלמות נתנו תשואה יפה. 	
• גידול בהלוואות בקיבוץ בגלל פרוייקט רמות חפר.	

בקהילה:
• קודמת 	 שנה  מול  לאומי  ביטוח  בתשלומי  ירידה 

בענפי  מוגברת  פעילות  יש  שלישי  ברבעון  )קורונה(, 
בריאות, חינוך, תרבות ותחזוקה )תחילת מעברי דירות 

מעבר לשכונת רמות חפר(
• )מכבסה 	 החדש  למשכנו  מעבר  התחיל  הבגד  ענף 

הצטרפה למבנה הקומונה(
• הכנסות מעבודת עובדי חוץ בעליה מול חברים העובדים 	

בקיבוץ. יש לזכור שעובדי מטרנה עברו להיות עובדי 
חוץ בחודש מאי.

• יש בקשה להציג את הדוחות הרבעוניים של הקהילה 	
 - המשק.  לוועדת  שמגיעים  לפני  קש״ת  להנהלת 

באחריות רונית.

2.  תחזית סוף שנה 2021 - עודף מישקי.

מציג אופיר
אופיר הציג את התחזית על מנת להפקיד בחסכונות מפ״ל 
והשתלמות ילדים את הסכומים הדרושים עד סוף השנה. 
התחזית לעודף משקי לחלוקה אחרי פחת יצרני ומיסים - 

כ-22 מיליון ש״ח.

3.  תוכנית מטעים 2022

מציגים רוני ואילון זמיר

הצגת תוכנית שלושת המטעים שלנו לשנת 2022.
• מטעי ויתקין - מטע צעיר שרק בשנת 2021 התחיל 	

להניב ובשנת 2022 אמור לתת כבר מעל 150 טון פרי.
• אלעד אליוביץ - שמנהל את המטע מבצע עבודה 	

מקצועית וטובה וחברי ויתקין מאד מרוצים מרמת 
 המקצועיות ושיתוף הפעולה עם הצוות שלנו.

בשנה הבאה המיזם אמור להפסיד כ300,000 ש״ח 
ושנה לאחר מכן כבר להראות רווח.

• מטע העוגן - במטע זה בוצעה קפיצת מדרגה 	
משמעותית בהנבה לדונם והמטע מרוויח כסף ורואים 

את הפוטנציאל שיש בו.
• הצוות שלנו בראשות דגן סגל ונאור וילק אוששו את 	

המטע ומגדילים יבול בצורה משמעותית.
• בשני המטעים חסרים לנו עובדים תאילנדים )בעיות 	

קורונה( ולכן אנו קוטפים עם קבלני חוץ. ברגע שיגיעו 
העובדים הזרים התוצאות ישתפרו.

• במטע שלנו אנו ממשיכים לראות עליות ביבולים 	
למרות שהצפי למחיר בשער המטע נמוך משנים 

קודמות אך הכמות מכסה על המחיר.

סה״כ הרווח הצפוי מהמטעים מתקרב לשני מיליון ש״ח. 

4.  תוכנית קהילה 2022

מציגים רוני ורונית

בהנהלת  שאושרה   2022 לשנת  קהילה  תוכנית  הצגת 
קש״ת.

עיקרי התוכנית:
• הנחה היא שתהיה שנה ללא סגרים מהקורונה	
• שנים 	 לאחר  החברים,  של  הבסיס  בתקציב  עליה 5% 

ארוכות שלא היתה עלייה.
• גידול בתשלומי ארנונה, לאור עליה מהמועצה וגידול 	

במספר בתי החברים )רמות חפר(.
• גידול בסבסוד ענף המזון על מנת לאפשר התחדשות.	
• בנעורים רק עובדים שכירים	
• המשך עליה בעבודת חברים מחוץ לקיבוץ	
• ענף הבגד - טרם רואים התייעלות.	
• החימום 	 ביטול  עם  חמים,  מים  חימום  בנושא  חסכון 

המרכזי. 
• הוצאה גדולה על מעברי דירות מעברות עם סיום שלב 	

א׳ ברמות חפר.

סה״כ הקהילה מתוכננת לסיים ביתרה קטנה.

ריבה ו	נדי
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15 בנובמבר 2021

1.  תורנויות: 

מוזמנים שחר ארד ויאיר בר ניר )כנציגי המצילים בבריכה(.
כיום מתוך מספר גדול מאוד של מצילים מוסמכים 

בקיבוץ, רק חמישה בפועל מגיעים לתורנות בסופי שבוע. 
הסיבה היא התשלום הנמוך לדעתם תמורת האחריות 

האישית הגדולה מאוד והעומס בסופי השבוע בבריכה. 
מבקשים להעלות את התשלום על התורנות מ- 40 ש״ח 

ל-60 ש״ח לשעת תורנות.
לבצע  נאלצים  והתורנים  מצוקה  יש  האוכל  בחדר  גם 
תורנויות מרובות. מדי חודש יש נשירה מהמצבת. על מנת 
לגייס תורנים חדשים מוצע גם שם להעלות את התשלום. 
ש״ח  ל-60  ש״ח  מ-40  שההעלאה  נאמר  שנערך  בדיון 
בחדר  התעריף  את  להעלות  והוצע  דרסטית  מאד  היא 
 האוכל ובבריכה ל-50 ש״ח לשעה ובשמירה לא לשנות.
ההצעה עברה ברוב והחל מינואר יעודכן התעריף החדש. 

2. נוהל שיפוץ בית קבע:
 

כי התקציב שמקבל החבר צמוד למדד. עד  בנוהל כתוב 
בהעברת  הזה  לסעיף  התייחסות  היתה  לא  בפועל  היום 
התקציב לחברים וגם לא היתה התייחסות לכך בהקצבה 

השנתית.
בדיון הוצע להצמיד את התקציב למדד אחת לשנה ולפעול 

לפי הסכום המתקבל במקום ביטול המדד.
ההצעה אושרה. 

3.  הצעה לחימום המים בבריכה: 

מוזמנים שחר ארד ואלון עומרי. 
כיום הבריכה פתוחה מאמצע מאי ועד ספטמבר. 

חודשי  את  להרחיב  תאפשר  המים  לחימום  ההצעה 
הפעילות של הבריכה ל-9 חודשים בשנה. 

ש״ח   240,000 של  השקעה  נדרשת  הפרויקט  עבור 
למערכת החימום.

בנוסף להשקעה, יהיו עלויות תפעול נוספות בגובה 30,000 
ש״ח בחודש + עלויות עבודה חודשיות של כ-16,500 ש״ח 

)נגזרת של שעות הפעילות(. 
בדיון ניתנו הערות ויש לערוך עדכונים לפני הצגה בתכנית 

ההשקעות לשנת 2022.

דיווח מהנהלת קש״ת 
4.  הקמת מנהלת כלבולית: 

הכלבולית מגלגלת מחזור כספי של מעל 9 מיליון ש״ח בשנה, 
 ובשל כך הוצע להקים מנהלת שתלווה את הענף ואת מנהלה. 
מנהל  )יו״ר(,  קש״ת  מנהלת  את  יכלול  המנהלת  הרכב 
הענף ו-3 נציגי ציבור שיבחרו לתקופה של 3 שנים ויבחרו 

על יד קש״ת. 

אפרת  גזית,  אבנר  להצבעה:  שהובאו  הציבור  נבחרי 
שבתאי ולירון גרינברג. 

החלטה: ההצעה להקמת מנהלת לכלבולית אושרה כמו גם 
הגדרת התפקיד ואושרו נציגי הציבור. 

29 בנובמבר 2021

הצ	ה ר	שונית של תכנית הקהילה ומעבר על . 1
 הסעיפים השונים.
 מוזמן: רוני טינוביץ

 תקציב ענף המזון. 2
 מוזמנת: מאיה שוויקי )מנהלת הענף(

 מאיה הציגה את התכנית התקציבית של המטבח. 
נעשתה עבודה רבה לאחרונה על מנת לייצב את 
הצוות. היו גיוסים ופיטורים והמטרה היא להגיע 
לצוות של 11 עובדים. במטבח נדרשות השקעות 

בסיסיות בגלל מצב הציוד ותקציב שוטף לאחזקת 
 שבר. מצב המבנה מאד לא טוב.

ארוחות בוקר - מספר האוכלים קטן מאד )כ-12 איש 
ביום( ולכן ממליצה לסגור את ארוחת הבוקר כפי 
 Take( שהיא היום ולעבור למודל של עגלת קפה

Away(. נבדקות כרגע הצעות מחיר לעגלה יד 
 שנייה ונבחן מהו המקום האידיאלי להצבתה.

נערך דיון בנושא ועלה שישנו קושי בדיון ציבורי מה 
עתיד המבנה והענף, אך יש לבחון האם ניתן ליעל 
את השימושים במבנה. ישנן שתי דרכים אפשריות 
להתנהלות בהמשך - קבלת החלטה אחת עקרונית 

על הענף והמבנה, החלטות קטנות לאורך הדרך כדי 
להמשיך ולהתנהל. עלתה טענה שהמודל לא מתאים 

לחיים היום. גודל המועדון מתאים יותר לחדר 
האוכל. בנוסף, יש לבנות עצי מוצר שכוללים בתוכם 

את מרכיב העבודה. ב-2003 הוחלט לחלק את 
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ההוצאות 40% על חשבון הענף ו-60% על חשבון 
החבר ובהתאם לכך נבנה התקציב. עד היום העלויות 

עלו מאד והתקציב לא עלה בהתאם. הוצע לעשות 
 סקר / דיון חברתי מה רוצים לעשות עם חדר האוכל. 

מאיה עובדת כרגע על תכנית הבראה למקום 
ומבקשת מקש״ת לקחת את השנה הזו כשנת ניסיון 

 להביא את הענף למקום טוב יותר.

הנהלת קש״ת מבקשת לעשות קיצוץ רוחבי בתכנית . 3
 על מנת להעלות ב-5% 	ת תקציבי החברים. 

החלטה: התקציב לא אושר ויובא מעודכן לישיבה 
הבאה.

13 בדצמבר 2021

1.  אישור תכנית קהילה 2022 - המשך מישיבה קודמת.

המקור  נמצא  הקהילה,  מתקציבי  חלק  צמצום  לאחר 
להגדלת תקציבי הבסיס של החברים ב-5%. 

החלטה: התכנית אושרה ברב קולות עם הסתייגות לגבי 
ענף הבגד. 

בענף הבגד לאחר האיחוד אמורה להיות התייעלות. תיבחן 
בתוכנית  כפי שהומלץ  ל-5 ש״ח,  לקילו  העלאת המחיר 
האיחוד ובמקביל התקציב של הענף ייבדק לאחר שלושה 

חודשי פעילות לבחינה מחודשת של ההתייעלות.

2.  התחלת הצגת תכנית ההשקעות בקהילה ב-2022

•  ברי	ות וה	יל השלישי	
 מוזמנות ברוריה סלע והדס קרן

מבקשות השקעה ב״תלם״ לצורך הנגשת חלל 
גדול שכרגע לא מאפשר שימוש לעוד פעילויות. 
שיפוץ המקום, החלפת מזגן, החלפת ריהוט לפי 
הצורך, רכישת 5 מחשבים וציוד לחוג קרמיקה. 

בנוסף, לצורך ההרצאות של הגיל השלישי במועדון 
וב״תלם״ רכישת אוזניות מותאמות וציוד קצה 

 למחשוב.

•  ברי	ות	
יש בקשה להשקעה להחלפת רכב נכים של חבר 

 קיבוץ )השלמה לתשלום שביטוח לאומי נותן(

•  ועדת ביטחון	
 מוזמן חגי גרסטנר

בקשות לרכיבי בטיחות ובטחון נוספים לשערים 
וחידוש מלאי ציוד כיבוי אש, גנרטור לגיבוי ועוד 

 ציוד חירום לאסונות טבע.
שער ליד מש׳ מילר - כרגע תקול ולא עובד. חגי 

מבקש אישור תקציב לתיקון השער. קש״ת מבקשים 
 לבדוק החלפת השער התקול במחסום פשוט יותר.

•  ענף המזון	
 מוזמנת מאיה

השקעות של החלפת תנורים שלא עובדים כראוי 
 בתנור חדש, שלוש עגלות לתנור ופלנצ׳ה. 

עלות התנור מאוד גבוהה. מאיה תבדוק יותר לעומק 
מה המחיר לתנור שיתאים למטבח. עלתה הצעה 
להשקיע בשני תנורים ממוחשבים של 20 תבניות 

 ועם אפשרויות בישול מתקדמות.

•  הקמת מ	רש כדור	ל דש	 סינטטי	
 מוזמנים הדר בר-ניר ואסף שלג

המיקום הוא החנייה שמעל הבריכה. מוצג שרטוט 
של התכנית למגרש, ספסלי ישיבה, 70 חניות ומחסן. 

 דרך הגישה לאתר הבנייה של רמות חפר תישמר. 

•  	חזקה	
 מוזמן טל חזון

בקשה להמשך פרויקטים כגון החלפת גגות רעפים 
 ותחזוקה חיצונית של מבני מגורים. 

תקציב גיבוי למעברי דירות לרמות חפר - האחזקה 
מטפלים בדירות המעבר שצריכות יישור קו תשתיתי 

 והכנתם לדיירים הבאים.

•  בריכת שחייה	
 מוזמן שחר ארד

שני בקרים לכימיקלים - הבקרים הקיימים לא 
 עובדים ולא ניתנים לתיקון ומחייבים החלפה.

מתקני הכושר והנדנדות - נדרשו להוריד אותם ולכן 
צריך להחליט אם לבנות חדשים או לא.

קשת  בישיבת  לאישור  תובא  המלאה  ההשקעות  תכנית 
הבאה לאחר צמצום בקשות ההשקעות השונות ותיעדוף.
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20 בדצמבר 2021

1.  המשך תכנית השקעות קהילה 2022

נקודות עיקריות: 

•  מטבח	
אושר סכום גבוה מהמבוקש על מנת לאפשר חידוש 

ציוד במהלך השנה. בהמלצת יהושע כדאי לרכוש 

 ציוד חדש ומתקדם.

•  מ	רש כדור	ל חדש	
הבקשה נדחתה ונדרש תכנון מעמיק ומדויק יותר 

כולל בדיקת השטח ותכנון תחזוקה שוטפת.

החלטה: תקציב השקעות לשנת 2022 אושר

בברכה,
רונית ינאי )עומרי(

ועדת  נדונו במזכירות מול  והרווחה. ההמלצות  לפני כשנה נעשתה ביקורת על כל תחום הבריאות 
בריאות ולהלן השינויים שהתקבלו:

ביטוח ברי	ות פרטי

הביטוח שלנו הינו ׳מנורה קולקטיב׳ והוא משלים את ביטוח המושלם של הכללית. 

התהליך שהוחלט עליו הוא:

יעוץ דרך המושלם - 150 ש״ח. זכאות עומדת עד 3 יעוצים בשנה. . 1

במידה ותחליטו ללכת לרופ	 פרטי ש	ינו עובד עם המושלם סכום היעוץ יכול להגיע ל-1,400 . 2
ש״ח ויותר. ההחזר מהביטוח הוא עבור ייעוץ ראשון עד 750 ש״ח, ועוד 3 יעוצים בשנה בהחזר 

של עד 450 ש״ח ליעוץ.

פרוצדורה רפו	ית: הסכם הביטוח שלנו מותנה בהתקשרות עם רופאים העובדים עם המושלם . 3
בלבד. במקרים חריגים, בהם ההתקשרות מחייבת רופא שאינו עובד עם המושלם, יש ליצור עמי 
קשר על מנת לקבל הנחיות איך להסדיר את הפרוצדורה לפני קביעת תור לניתוח! לא נשלם שכר 

מנתח או שכר בית חולים באם לא יצרתם קשר עם ו. בריאות טרם הפרוצדורה.

שינוי בתהליך הזיכוי לחבר: החל מחודש דצמבר הזיכויים יתקבלו אך ורק לאחר קבלת הכסף . 4
 מהביטוח. )נכון להיום הכספים הוחזרו לחבר באופן אוטומטי מרגע קבלת החשבוניות במשרד(.
הרציונל - המזכירות החליטה בעקבות הביקורת כי הדבר נחוץ על מנת לגייס את אחריות החבר 

על כספי החזר הביטוח. )ההחזר מהביטוח מרגע שליחת הטפסים הוא כשבוע שבועיים(. 

בברכה ורק ברי	ות לכולכם!

 הדס קרן- ו. בריאות
briut@maabarot.net••	••050-3043111

פגישות נא לקבוע דרך רוני במזכירות

עדכונים חשובים מוועדת בריאות
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נעים להכיר!

שמי מאיה ואני המנהלת החדשה של המטבח וחדר 
אמא  חמישים,  לגיל  נושקת  אני  שלכם.  האוכל 
ברקאי  קיבוץ  בן  לאסף  נשואה  ילדים,  לשלושה 
בתחום  עובדת  שנה   14 מזה  ברקאי.  קיבוץ  וחברת 
המזון המוסדי. ניהלתי את מטבח ברקאי משם עברתי 
פרטי  מגזר  קצת  שמואל,  גן  מיכאל,  מעגן  למטבח 

ועכשיו אני אצלכם. 

פעם אמר לי מזכיר קיבוץ שביום שסגרת את חד״א 
סגרת את הקיבוץ. אולי לא הייתי הולכת רחוק מדי 
אותי  מלווה  המשפט  “רוח״  אבל  הזה  המשפט  עם 
מסודר,  פעיל,  בחד״א  מאמינה  אני  מאז.  בתפקידי 
האוכלוסיות  למגוון  מענה  לתת  שמנסה  ומזמין  נקי 
שנמצאות פה. גם בימים אלו, אני מאמינה שחד״א 
לחברים  מרכזי  מפגש  מקום  להיות  ויכול  צריך 
ולשכירים שעובדים בו, מקום שבאים אליו קודם כל 
בשביל לאכול טוב, לפגוש אנשים, לשמוע ולהשמיע. 
בלי  מסיבה  סתם  או  חגים  לחגוג  יחד  לשבת  מקום 

סיבה...

המצב של מטבח - חד״א מעברות מורכב. מצד אחד 
יש רצון גדול של ההנהלה וחלק מהחברים להמשיך 
לקיים אותו מצד שני העלות הכלכלית של הענף הינה 
וכרגע לא בטוח שמצדיקה את עצמה. כרגע  גבוהה 
המטרה המרכזית שלי היא להחזיר אתכם הסועדים 

אלינו הביתה!

מכתב ממאיה - מנהלת ענף המזון החדשה
לשם כך התחלנו במספר פעולות:

•  קלטנו את לימור רום כמנהלת חדשה לחדר האוכל.	
לימור הגיע מלאת מוטיבציה ורצון טוב להעלות את 

רמת הניקיון והשירות בחדר האוכל. 

• אנו מתקינים ומעדכנים מחדש את מערכת המידע בכדי 	
להתייעל ושנוכל להיות כמה שיותר מדויקים במחירי 

המנות.

• אנו בונים מתכונים מחדש, תפריטים חדשים, מכניסים 	
מנות ועמדות חדשות. 

• אנו מתחילים שיתופי פעולה שונים עם התרבות )ותודה 	
להילה שמיד נרתמה לרעיון(.

• מפות חדשות נרכשו, שונה אופן הישיבה בחד״א )אלו 	
ביניכם שעוד לא ראו מוזמנים להגיע( ואנו מתכננות 

לכם עוד שינויים בעיצוב חד״א במטרה שהמקום יהיה 
הכי נעים ומזמין שניתן. 

• ארוחת ערב בימי שלישי - תוחזר בסביבות פברואר.	

• ועוד...	

ע״י  בברכה  יתקבלו  שנעשה  השינויים  כל  שלא  לי  ברור 
כולם. אני מזמינה אתכם לבוא ולהעיר. כל ביקורת תתקבל 
בברכה. אני מאמינה שביקורת משפרת ומקדמת אותנו. רק 

בבקשה, בבואכם, פנו אלינו בכבוד ובשקט.

משהו טוב קורה אצלכם בחד״א... לא תבואו???

 אשמח לעמוד לרשותכם בכל עניין,
מ	יה

בין כל התלונות והנזיפות מעל גלי הקהילנט המקומי רוצה לומר כמה מילים טובות.
איני יודעת אם שמתם לב אבל חדר האוכל הפך לאחד המקומות שכיף להגיע אליהם. המקום 
נקי מזמין, מהמפות החדשות ועד הסלסילות שבתוכן תבלינים חד פעמיים נקיים )סוף סוף( 
מפיות ומה לא. הכל כל כך אסתטי ומזמין. והאוכל..? כל יום הפתעה וטעמים חדשים. ממש 

מסעדה של המון כוכבים!

אז אתם מאיה, לימור וצוות ההגשה המחייך והמזמין ואלה מאחורי הקלעים במטבח שטורחים 
לבקשותינו  קשובים  תמיד  ותמיד  מגוונים  וסלטים  העדות  צבעי  בכל  בישולים  לנו  ומבשלים 

שלנו, הלקוחות תודה גדולה.

כיף לבוא ולהנות.
אתי מיטל

“נקודה לבנה״
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וכל המחול והאולם החדש בחריש. כל כך גאה היית, ואני 
ללוות,  צריך  כשהיה  היית.  לנכדיי  סבא  גם  איתך.  יחד 
הלכת  בייביסיטר,  לפעמים  ממקהלה,  גפן  את  להחזיר 
ברצון. חיים שלי, אכפתי, עוזר, מכוון. אין. אין לי מספיק 
מילים. מה עכשיו? מה אעשה בלעדיך, יקר שלי? אני כבר 
כמה ימים מסתכלת לכיוון דלת הכניסה לראות מתי תפתח 
את הדלת ותכנס עם תרמיל העבודה על הכתף, מגיע אלי 
הספה  על  נוח  בגד  עם  תשב  תמיד  כמו  ושוב  לנשיקה. 
ותעשה את הסודוקו שלך. ואז נכין ארוחת ערב ביחד, נשב 

לנו ונספר את קורות היום שהיה.

חברים  היינו  החיים.  את  שנינו  אהבנו  שלי,  יפה  איש 
בלב ובנפש. כל כך שמחה שחיית טוב, יחד איתי בשנים 
האלה. אולי אוכל להתנחם בידיעה שהיה לנו כל כך טוב 
נוח  אהובי,  זאת אחד לשנייה.  לומר  ולא הפסקנו  ביחד. 
על משכבך בשלום. אני בינתיים אהיה כאן לשמור ולשמר 
את זיכרונך, כל רגע ורגע שלנו יחד. והיו לנו כל כך הרבה 

רגעים של חיים.

הצער עמוק מנשוא. ציפי אחותך ושרגא אחיך התאום, יחד 
עם כל המשפחות עם כל הקיבוץ בוכים את לכתך מאיתנו.

אחוש אותך עד יומי האחרון.

נוח בשלום אהובי. 
תמר

השקט הנוראי שיש בליבי בדיוק כמו אותו שקט שחוויתי 
בחור הכחול שם בסיני. החסר שיש בתוכי היום הוא בלתי 

נסבל וחסר הגיון לחלוטין.
לבטא  יכולה  לא  שלי,  חיימק׳ה  לבן,  סוס  על  שלי  נסיך 
במילים, פשוט אין מילים לבטא את האובדן הכבד איש 
שלי, יקר כל כך. איש יפה, נעים הליכות, צנוע ועניו. איש 
משפחה שלא ראיתי כמותו, בן זוג שלא יכולתי לבקש טוב 

ממנו, איש חכם ומלא נתינה. 
להיות  זוגתך,  להיות  האלו  בחיים  לי  הייתה  זכות  איזו 
איתך בכל. בכמעט 20 שנה של זוגיות מופלאה. היו לנו 
מדי,  מוקדם  מוקדם,  כך  כל  תוכניות.  הרבה  כך  כל  עוד 
הלכת לכולנו, אהובי. תוכניות עם הנכדים, מפגשים עם 

משפחות, 15 הנכדים שיש לנו ביחד.

בינינו,  הקשר  מתחילת  לליבי  נכנסו  ורון  הילה  אופיר, 
מיד יכולתי לראות איזה אבא מיוחד אתה: מבשל, מנקה, 
מסתכלת  ואני  איתם.  ביחד  איתם,  וצוחק  מגהץ  מכבס, 
על התופעה ולא מאמינה שיש דברים כאלה. לא הפסקת 
להראות לי תמונות שהילה הייתה שולחת מארבעת הבנים 
שלה, תמונות שרון שלח עם אלון, ותמונות מאופיר ושירה 

פרידה מחיים ויצמן

צילום: אביב מורן
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יום חמישי בערב. יוסי מתקשר אלי. באופן לא אופייני הוא 
שואל אם אני יושב כמה דקות קודם לכן הגעתי הביתה 
קשה  הייתה  הבשורה  וכניסה.  בהתאקלמות  עוד  ואני 
ומפלחת. בלתי נתפסת. חיים ויצמן היקר האהוב בעל לב 

הזהב איננו.
 

לא די בכך, זה קרה בחו״ל ולכן גם הצער והכאב מהולים 
וודאות. אתה חושב עליו על תמר  בהמתנה ארוכה ובאי 

והילדים והנכדים בשעות ובימים הקשים.
 

את חיים פגשתי עוד לפני שהתחלתי את עבודתי בחברה.
זוכר איש נחוש, מקצוען ללא פשרות וללא כחל וסרק. אש 
לעבוד  כשהתחלתי  ניסיון.  ועתיר  בדעתו  איתן  לתכלית, 
בחברה חיים קיבל את פני בשמחה רבה. יצא לנו לדבר 

וגם לעבוד יחד בכמה הזדמנויות.
 

ביום  נזכרתי  מירושלים,  הגעתי  שאליה  להלוויה  בדרך 
ההוא שחיים חילץ אותי כשהתקלקל לי הרכב. התקשרתי 
למשרד. אמרתי שזה ייקח כמה שעות לגרר להגיע. חום 

הולדת  יום  לך  חגגנו  באיחור,  וקצת  שבועיים,  לפני  רק 
ובברכת יום ההולדת כתבתי לך, בשם כולנו, על כמה זכינו 
שאתה חלק מהחיים שלנו. קיבלתי ממך חיבוק ארוך ארוך.
זו היתה חגיגת יום הולדת פשוטה. רק הילדים, של תמר 
ושלך, בני ובנות הזוג ומלא מלא נכדים. ישבנו כולם יחד, 
סביב עוגות לא מתיימרות, דיברנו וצחקנו. ואני הסתכלתי 
עלייך וראיתי כמה אתה מאושר. אתה ואני, חיים, הבנו 
אחת את השניה במבט. אני מבינה אותך. אתה מבין אותי.
אולי זה בגלל שאנחנו מכירים בערך כמספר השנים שאני 

חיה.

על כל כך הרבה דברים הסכמנו ועל רבים גם לא. ידענו 
נעימה  בצורה  תמיד  להתווכח.  וגם  דבר,  כל  על  לדון 
ומכבדת. בדיוק כמו שאתה היית- נעים וטוב, כל כך טוב. 
לא היה לאף אחד דבר רע להגיד עליך. פשוט היה קשה 
למצוא. ואני חושבת שכל מי שהוא חלק מחיי שמע לא 

פעם על כמה שאתה מיוחד, על כמה שזכיתי.

במלוא  בסבא  זכו  זכו,  ושלי  גולן  כמה שהילדים של  על 
מובן המילה. הכל כולל הכל. וכמה אתה היית גאה לספר 
ולעדכן בכל דבר שקורה אצל הילה ואופיר ורון. הווטצאפ 
כל  ושלי מלא בתמונות ששיתפת. המשפחה היתה  שלך 

כך חשובה לך, ואתה, ביחד עם תמר, היית המשפחה של 
כולנו. ואנחנו היינו המשפחה שלך.

לך ולי היו בחודשים האחרונים לא מעט שיחות נפש על 
הבנו,  להגביל.  ומאיים  שבוגד  גוף  עם  מתמודדים  איך 
לא  שחלקנו,  הזה,  הרצון  ואת  השניה  את  אחד  כרגיל, 
לוותר, להתמודד עם הבגידה הזאת ולהמשיך לשמור על 
הקצב של החיים. אתה לא הסכמת להוריד הילוך, נלחמת, 

התאמצת, לא ויתרת וביחד עם תמר גמעת חוויות.

אבא שלי, שהיה איתך ברגעים האחרונים, מספר שמראות 
שונית האלמוגים שהיו במים שבהם נפרדת מאיתנו, היו 
מראות יפיפיים שהמילים מתקשות לתאר. אני מתנחמת 
בכך שאלו היו המראות האחרונים שראית. כי הגיע לך כל 

הטוב והיפה שבעולם.

לתמיד  אנחנו  טליה-  עופר,  שירה,  רון,  אופיר,  הילה, 
משפחה. חיים בטוח היה רוצה בכך.

הלב שלי כבר מתגעגע.

נוח בשלווה.
עינב

אימים ואין טיפת צל במקום ההוא. חיים אמר מייד שהוא 
יצא לכיוון שלי. ואכן תוך זמן קצר הוא הגיע במיוחד מכפר 
סבא, עזר לי לרוקן את התכולה מהרכב והסיע אותי ישירות 
לחברים בטירה, שם חיכה הרכב החלופי. בהזדמנות הזו 
הוא סיפר לי על משפחתו ילדיו, אחיו התאום ואחותו היה 

ברור עד כמה הוא מחובר אליהם.
 

בפעם אחרת קבענו לאכול יחד ארוחת בוקר בגוגל בזמן 
שבא לשם לפקח על הבינוי שוחחנו רבות גם כי חלקנו 
תחביב משותף - גינון. חיים היה בצד של גינון לנוי ואני 

בצד הפרקטי - ירקות
 

אותו  פוגש  שאני  חלמתי  פטירתו  לאחר  הימים  באחד 
לא  כבר  שהוא  הבנתי  החלום  כדי  תוך  מדברים.  ואנחנו 
איתנו והתעוררתי בבכי. בכי וכאב על חבר יקר טוב ומסור 

לכל מכריו ואוהביו. אזכור אותו תמיד.
 

יהי זכרו ברוך 
שי 	סרף, חבר לעבודה
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חיים היה שם בשביל כולם, בני משפחה, שכנים, חברים 
סיף  לתחרויות  רון  בנו  את  ליווה  שנים  מכרים.  ואפילו 
בארץ ובעולם, ובהתנדבות ניהל את מועדון הסיף בכפר 
עזר  הארצית.  הסיף  בהתאחדות  הנהלה  חבר  והיה  סבא, 
להילה ביתו בשמירה על ילדיה, ורק לאחרונה עזר לכלתו 

שירה להקים את הסטודיו החדש שלה.

רק  ולא  בשלומנו,  ולדרוש  שבוע  מדי  להתקשר  נהג 
בשלום המשפחה הקרובה, תמיד יידע אותנו במה שקורה 
במשפחה המורחבת, בני דודים קרובים ורחוקים. כל אלה 
היו יקרים לו. איך נפרדים מאיש, של אנשים, אדם דואג 

ואוהב. אוהבים וכואבים מאוד.

שיר שמיטיב לתאר את שאנו כולנו מרגישים:

נוהל רעידת אדמה / שיר שבת ספיר

 מה אעשה כשהאדמה פה תרעד? שאלתי.
 את צריכה לצאת לשטח פתוח, אמרת

 או להיכנס למרחב מוגן, להיצמד לקירות,
להתחבא תחת משהו גדול וכבד.

 אבל מה אעשה, ועשיתי כבר את כל אלה
 והאדמה שלי רועדת, ואין סולם ואין מודד,

 רק קול הזעקה בליבי עולה ויורד
וסביבך הכול קורס.

יהי זכרך ברוך. 
שוש )גיסתו של חיים וויצמן(

חיים הוא חבר שלנו. הכרנו לפני עשרים שנה כשהכיר את תמר. במשך זמן זה התפתחה חברות אמיתית וקרובה.
חיים הוא התגלמות הטוב. איש רגיש מכיל מקשיב עוזר תומך והכל בשקט ובענווה. כל זאת חווינו במפגשינו עם תמר 
וחיים בטיולים המשותפים שלנו לחו״ל במפגשים ובאירועים שונים של המשפחות והחברים שם התבטאו תכונות אלו. 

איש עם לב זהב ושותף מלא לתמר בחיי היום יום ובחיי המשפחה המורחבת. 

היה נעים להיות בחברתך ותמיד תישאר בליבנו כחבר הטוב.
רותי ומודי להב

חיים שלנו.
יום חמישי, אנחנו אצל קרן מתכוננים לשוב הביתה לחיפה. 
ואז, הטלפון מצלצל, אני מביטה ורואה שזה אופיר, לרגע 
בקשר  משהו  לשאול  רוצה  בטח  שהוא  לעצמי  חשבתי 

למפגש המשפחתי המורחב שתוכנן לחנוכה.

אחיו  בעלי,  שרגא  את  ראיתי  שרגא,  עם  לדבר  ביקשת 
מה  על  לחזור  ושוב  שוב  ממך  מבקש  חיים,  של  התאום 
שבשרת לו. האוזניים אומנם שמעו, אולם הראש, הדעת 
אינה מעכלת אינה סובלת ואינה מקבלת, והלב, הלב שלנו 

נשבר. 

מילים  שאמצא  חושבת  לחפש,לא  אנסה  ממש  אם  גם 
שיוכלו לתאר את העצב והכאב המציפים אותנו בעומדנו 

כאן היום.

לסיני.  תמר  ושל  שלך  הטיול  לפני  ימים  מספר  נפגשנו 
התרגשת מאוד, שכן כל שירותך הצבאי כקצין היה בסיני, 
באזור התעלה, ושם גם נפצעת במלחמת יום כיפור. רצית 
לחזור לאותם המקומות שהכרת, כי מאז שירותך לא היית 
שם. הטיול אמור היה לעזור לסגור מעגל. לצערנו הרב 

המעגל נסגר סופית.

רבה  באהבה  ומופת,  לדוגמה  משפחה,  איש  היית  חיים 
נהגת לספר על נכדיך, גאווה מילאה אותך כשדברת על 
ילדיך, החתן והכלות. אלה היו כל עולמך. ובאותה אהבה 
וגאווה סיפרת גם על ילדיה של תמר בת זוגתך בעשרים 
ידעו  אהבת  שכה  והמשפחה  הילדים  האחרונות.  השנים 

להשיב לך מלוא החופן אהבה ודאגה.
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לאמא
“פעם חלמתי שאני מספרת סיפורים והרגשתי שמישהו 
מלטף את כף רגלי בעידוד. הבטתי למטה וראיתי שאני 
רגליי  כפות  את  שייצבה  זקנה,  של  כתפיה  על  עומדת 

ונשאה אלי את פניה בחיוך.
מפני  כתפי,  על  את  ועמדי  בואי  לא,  ‘לא,  לה,  אמרתי 

שאת זקנה ואני צעירה.’
‘לא, לא’, היא עמדה על שלה, ‘ככה צריך להיות.’

ראיתי שהיא ניצבת על כתפיה של אישה זקנה בהרבה 
ממנה, שעמדה על כתפי אישה זקנה עוד יותר, שעמדה 
על כתפי אישה עטויית גלימות, שעמדה על כתפי נשמה 

אחרת, שעמדה על כתפי...
האמנתי לאשת החלומות הישישה, שכך צריך להיות.“

מתוך הספר: “רצות עם ז	בים“ / קלאריסה פינוקלה אסט.

פרידה מסנדרה

הקשר שלנו, שלי ושל עדיקה עם טלילה נוצר כשעבדה 
בחדר האוכל ואנחנו היינו בועדת אבלות. כשראתה אותנו 
את  הציעה  ההלוויה  אחרי  במועדון  לאירוח  מתארגנות 
עזרתה, ועזרה לנו בפרטים הקטנים והחשובים מתוך רצון 

אמיתי לעזור. וכך נמשך הקשר עד היום.

החיים לא הטיבו עם טלילה משחר ילדותה, אבל היא לא 
ויתרה וניסתה בכל דרך ליצור קשר ולתת משמעות לחייה. 
כך הגיעה להתנדבות במועצה המקומית וזכתה להערכה 
רבה, השתתפה בפעילות של יואל מרשק בעזרה לנזקקים, 
עזרה רבות למטפלות הזרות הן בנתינת בגדים וחפצים והן 

בעצות מעשיות.

בשנים האחרונות חילקה עיתונים שזה היה ערוץ נוסף של 
קשר עם אנשים בקיבוץ, וההרגשה שהיא תורמת וזקוקים 
לה. לא תמיד זה היה פשוט, הרצון הרב שלה לעשות את 
הדברים כפי שהיא האמינה שצריך גרם לא פעם לחיכוכים 

אישיים, למרות שכוונותיה היו טובות.

המידית  לעזרה  מעבר  התרחב  טלילה  עם  שלנו  הקשר 
פגישות  החיים,  על  שיחות  לנו  היו  השנים  במשך  שלה. 
בימי הולדת, הליכה להרצאות ועוד. טלילה ידעה להכיר 
תודה לאנשים שתמכו בה, ובימי מחלתה זה בא לידי ביטוי 

ביתר שאת.

הידיעה על מותה הכתה אותנו בהלם ובעצבות, כי הייתה 
הרגשה שיצאה מהמצב הקשה והיא בכיוון החלמה.

 אנו משתתפות בצער המשפחה.
עדיקה ורותי להב

ניצה,

כל אדם צריך מישהו שיהיה שם בשבילו ואת היית שם 
עבור טלילה. הענקת לה כתף להישען עליה ואוזן קשבת 
והכל בסבלנות ואנושיות. תודה על ההירתמות, ההתמדה 

ואורך הרוח, זה כל כך חשוב בחיי קהילה.

זאת אציין עוד כמה אנשים שתמכו בטלילה:  בהזדמנות 
תמר גרינבלט, מאיה טל, איתן בן שאול, רותי להב, מיכל 

גאון-הרוש, עמוס וטל. תודה לכולכם! 

בהערכה רבה, רונית ינ	י

פרידה מטלילה

ברצוננו להודות לכל האנשים שליוו את אמא, 
ובעיקר לטל, הדס וזינה שתמכו בה ובנו 

מעל ומעבר למצופה לכל אורך הדרך. תמיד 
במקצועיות רבה ובאמפתיה. וגם לניצה ועופר, 
ליעל, לרונית ואבינועם ולכל מי שחיבק ותמך.

בשם משפחת ארד ואברמוביץ׳ המורחבת 
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תודות ועדכונים מענף הבגד
בשעה טובה עברנו למשכננו החדש!

המכבסה עברה לצידו הצפוני של בניין הקומונה 
והפכנו רשמית לענף אחד.

רוצות להודות לכל העושים במלאכה:
• ל	פרת 	של על היוזמה והדחיפה וכמובן על 	

התמיכה.
• לרונית שהמשיכה את דרכה.	
• שבדקה, 	 שלנו,  הפרויקטורית  קדר,  לענת 

חישבה ועזרה והיתה איתנו עד הסוף.
• ל	ול	ה על התכנון.	

• שם 	 והיה  בפועל  לקרות  לזה  שגרם  לטל 
לעמידה  דאג  וכמובן  הביצוע,  ועד  מהתכנון 

בלו״ז ובתקציב.
• הנגרים, 	 האחזקה  אנשי  המבצעים:  לכל 

צבעו,  שבנו,  והאינסטלטור,  החשמלאים 
קירצפו, תיקנו ובסוף גם עזרו במעבר.

• תודה לכל חברי הקיבוץ שתמכו ועודדו.	
• לעליזה שהייתה חלק משמעותי 	 תודה ענקית 

ההתמדה  על  רבות.  שנים  במשך  מהצוות 
והנכונות להיות עובדת מן המניין. מאחלים לך 

המון הצלחה והנאה בהמשך.

במכבסה החדשה 3 תאי השלכת כביסה:
בגדים / סינטטי

מפות
מגבות / מצעים

שקיות רשת / בגדי עבודה מלוכלכים
שמיכות
שטיחים

• שמיכות שטיחים ומגבות של בע״ח בבקשה להשליך בשקית ניילון עם רישום ששייך לבעלי חיים.	
• שטיחים גדולים ושטיחים בעלי תחתית קשיחה לא ניתן לכבס במכבסה. )אפשר בניקוי יבש בצומת(.	
• אנו ממיינות את כל הכביסה שבתאים לפי סוגי בד וצבעים.	
• בחדר השלכת הכביסה נמצא פח לניילונים. בבקשה לא להשליך אליו אשפה.	
• פריטים לסימון ניתן להביא בכל יום בשעות הפתיחה. נקיים וללא האריזה. 	
• גיהוץ פרטי ניתן להביא בכל יום בשעות הפתיחה. חולצות כפתורים להביא בבקשה עם קולבים 	

וכפתורים פתוחים )לא צריך תלויות(. לוקח כמה ימים ואנו מודיעים כשמוכן.
• חברים שהשליכו כביסה מוזמנים לקחת לפחות פעם בשבוע על מנת לפנות מקום.	
• ניתן לבצע משלוחים של כביסה נקייה עד הבית בעלות של:	

• עד 10 ק״ג 16 ש״ח	
• מעל 10 ק״ג 1.6 ש״ח לק״ג.	

מוזמנים לפנות אלינו בכל בקשה, הארה והערה.

שנתחדש כולנו ובהצלחה!
עובדות ענף הבגד המחודש

כמה הסברים ובקשות
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השנה הזו היא השנה החמישית של “סימני דרך״. . 1
כיתות  משתי  התרחבנו  בלבד  שנים  ארבע  בתוך 

לשש, ומ-68 ל-200 תלמידים!
סימני דרך עדיין שומר על מעמדו כאחד מבתי הספר . 2

הביקוש אליו בקרב משפחות  המבוקשים בישראל: 
המקומות  ממספר  עשרה  פי  הוא  מהעמק  חדשות 

הפנויים בו!
נשמרת . 3 מעברות  להורי  הגדול,  הביקוש  כל  ועם 

זכות קבלה אוטומטית במידה ובחרו ב״סימני דרך״ 
לנו  שקיימת  זכות  זוהי  ויתקין״.  חינוך  ב״בית  ולא 
חברי מעברות בלבד, בזכות הקמתו ומיקומו בשטח 

ובמבנים שלנו.
ב״סימני דרך״ הילדים לומדים לתכנן את סדר היום . 4

והשבוע שלהם וללמוד ב	ופן עצמ	י - לא כסיסמה 
אלא כדרך חיים. לדוגמה, חזרנו ל״שיטת הנושאים״ 

ולחינוך רב-גילי.
דרך״ . 5 “סימני  של  החברתית-קהילתית  התכנית 

הילדים  לבחירת  איכותיים  חוגים  מגוון  כוללת 
בשעות הצהרים, מהם נהנים כלל ילדי א׳-ו׳ )כולל 
שלושה  השנה,  ב״ויתקין״(.  בבוקר  הלומדים  אלו 

הידעת?

מתוך  שלושה  בהדרכת  השתלבו  הקיבוץ  מתושבי 
ברק  )כלבנות(,  שוהם  אירה  הללו:  החוגים  עשרות 
אייזנברג )גינת ירק( וילנה קרקוב )ריקוד(. ב״סימני 
דרך״ מתנדבים ב	ופן קבוע חברותינו וחברינו מנולו 
דורית  לביא,  ודליה  יואל  הרצוג,  ניצה  קליינהאוז, 
לחיים״. מ״בית  דגן  ושני  ארד  עיני  שושי   דניאל, 
בכל שנה הולכים ומצטרפים אליהם עוד מתנדבות 
ומתנדבים מקהילת מעברות. אם גם אתם מעוניינים 

להצטרף לכוחותינו, נשמח לשמוע!
גם בנות ובני הנעורים הנהדרות\ים שלנו משתלבים . 6

בצוות “סימני דרך״ בימי החופשות. 
היחידה . 7 “סימני דרך״ הינה מערכת החינוך היסודי 

יום  בכל  ארבע  ועד  שמונה  משעה  הפתוחה  ב	רץ 
עבודה במשק, כולל החופשות. תקדים זה מתאפשר 
הפורמלי  החינוך  של  המש	בים  ל	י	ום  תודות 
הציבורי שבבעלות המדינה והחינוך הבלתי פורמלי 

הפרטי שבבעלותנו הקיבוץ.
לכל . 8 מחנכים  שני  לנו  מאפשר  המשאבים  איגום 

משרד  )מחנכת  מלאה  בשותפות  המחנכים  כיתה 
גם  לכך  ובדומה  פורמלי(  הבלתי  ומחנכת  החינוך 
שני מנהלים המנהלים בשותפות )מנהל בית הספר 
הפורמלי ומנהל החינוך החברתי או הבלתי פורמלי(. 
הצוות החינוכי הקבוע של “סימני דרך״ עובר מיון 
והכשרה מתאימים, וכולל בתוכו גם כמה מכוחותינו 
גרינברג  לירון  פלד,  גליה  כתר,  עילית  המקומיים: 

ויוגב אמיתי.
מאז הקמת “סימני דרך״, משק החי שלנו בהדרכתה . 9

בית  ילדי  את  לחבר  חזר  ספיבק  גלי  של  המסורה 
הספר היסודי שלנו לבעלי החיים גם בשעות הבוקר! 

וזאת בנוסף כמובן לילדי הגנים.. 
הילדים . 10 זאת,  במקום  בית!  	ב  	ין  דרך״  ב״סימני 

בסדנת  כל מה שנדרש,  ובונים את  עצמם מתקנים 
קרן  שלנו,  הסדנה  מדריכי  בעזרת  שלנו,  הנ	רות 

תומר ודורון רז. 

מהנעשה
בבית-הספר

אחד הפרויקטים המרשימים 
שהילדים הספיקו לבנות 

לאחרונה הוא שתי רצפות דק. 
הילדים תכננו את הפרויקט, 

חישבו את האורך הנדרש, מדדו 
את הקרשים, שייפו, חתכו, 

חיברו וצבעו. בתוך שבוע וחצי 
של עבודה הילדים סיימו להתקין 
רצפת דק בסדנה עצמה, ובימים 

אלו הרצפה השנייה הולכת 
ומתרקמת בחצר שלנו.
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העדיפויות  סדר  משתנה.  עולמה  מיוחדים,  צרכים  עם  ילד  למשפחה  כשנולד 
אומרים  במשפחה.  שתומך  חשוב  תפקיד  יש  לסביבה  גם  משתנה.  המשפחתי 
באפריקה, נדרש כפר שלם לגדל ילד. נכון. ונכון אף יותר לילד עם צרכים מיוחדים. 

הכפר שלנו, מעברות, משמעותי לנו מאוד. וכמובן גם לבר.

אנחנו רוצים לומר קצת תודה.

קודם כל לכל הכפר...האנשים שפוגשים את בר ואותנו.
ועוד קצת תודה לכמה אנשים...

מאליו,  מובן  לא  וזה  מצוות.  חלק  משמעותי,  שייך,  ומרגיש  עובד בכולבולית,  בר 
תודה חיים על כל מה שאתה עבורנו. מכיל, מקבל, רואה ומכבד. חיים משפיע על 
כל הצוות כמובן, רבקה, שתמיד מקבלת את בר בחיוך ובדאגה אמיתית, עוביידה, 
שרואה את בר כל רגע כמו אח גדול שלו. כל הצוות שהיה וסיים, כל איש צוות 

חדש שמצטרף. כולם.

בר עובר לגור בדיור )אם ניר ואני נשחרר אותו..( גם זה לא מובן מאליו שבכלל יש 
דיור כזה פה אצלנו. ושוב נודה לכל מי שעסק במלאכה. אז עכשיו מכינים לו חדר.

ותודה והערכה ענקית, לטל חזון ולזיוה, שהיו קשובים והבינו כמה חשוב לנו איך 
יראה החדר של בר. ליונס, לעמרם לניר ולמחמוד, שהתייחסו לבר בכבוד, עמלו 
ולצוות  לשמשון  ובמהירות.  רבה,  במקצועיות  לאות.  ללא  שלו  החדר  על  ועבדו 

החשמלייה על עבודות החשמל.

ילד, נדרש כפר-קיבוץ לגרום למשפחתו של בר  אז אכן נדרש כפר שלם לגדל 
להרגיש שאכן יש כפר שלם.

תודה.
אורית, ניר, בר וכל משפחת שמעוני.

על הורות קצת אחרת... והמון תודות
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להיפרד  הקורונה  במגבלות  הקיבוץ  במועדון  התכנסנו 
ממספר עובדים ותיקים ומרכזיים בתרימה שיצאו לפנסיה.
שלי רומי, מהמעבדה, נינטה ממחלקת תפ״י, דוד מרקוס 
וחיים  מהרוקחות  הרצוג  עופר  לשעבר,  המו״פ  מנהל 
זגרמן מנהל רישום ומחקרים קליניים. חברים שכל אחד 
מהם הקדיש כמה עשורים מחייו לעבודה ותרומה לקידום 

וצמיחת תרימה.
אחד,  במקום  עבודה  של  עשורים  כמה  לסיים  פשוט  לא 

שהפך עם השנים לבית שני )אם לא הראשון(
הברכות  מצעד  התחיל  וטעימה,  קטנה  ארוחה  לאחר 

בהנחייתה של רבקל׳ה בר-ניר.
החוט המקשר בין כל חתני השמחה הוא התמדה, אכפתיות, 
ישירים  למנהלים  הסתגלות  כדי  תוך  ארגון  עם  הזדהות 
ועקיפים שהגיעו והלכו במהלך חמישה עשורים בתרימה.

שלהם  המחלקה  על  השפיעו  ואחת  אחד  שכל  ספק  אין 
באופנים שונים. חלקם, כמו דוד, חיים ועופר, השפיעו גם 
על כלל הארגון. כולם ביחד, עזרו לעצב את ה-DNA של 
תרימה ואנו תקווה שהעושים במלאכה היום, ידעו להמשיך 

ולטפח ולשמר את ה-DNA הזה מעכשיו לתוך העתיד.
זה מובן מאליו שחברים משקיעים כל אחד בתחומו  אין 
שלנו  תעשייתי  במפעל  שנים  הרבה  כך  כל  ומתמידים 
תוך  יפות  בתקופות  וגם  מאתגרות  מאד  שהיו  בתקופות 
ספק  לי  אין  איתה.  והזדהות  תרימה  על  חשיבה מתמדת 

שתרימה הגיעה לאן שהגיעה בזכות עובדים כמוכם.
התברכנו בעובדים כאלה. בשם כל חברי הקיבוץ, ברצוני 
להודות לכם מעל דפי העיתון ולומר כל הכבוד! לברך כל 
אחד ואחת מכם בהמשך התפתחות אישית, הנאה ותרומה 
בהיותכם  גם  וכישוריכם  מיכולותיכם  שלנו  לקהילה 

פנסיונרים.
תודות רבות והצלחה בדרכם החדשה.

אנדי

סיכום אירועי חנוכה ותודות
למיה רומי,  ועוד, תודות  יצרנו את הלפידים לתהלוכה  יצירה בה  התחלנו כמובן מסדנת 
היינו במתח אם ירד גשם והצלחנו לקיים את התהלוכה ומסיבת חנוכה חגיגית ומסורתית 
בניצוחה של הדס טחנאי, בבימויה ובעזרתה של רעות דביר, רעות כתר וכל המשתתפים 

הרבים: ילדי כיתה א׳, משפחת בר ניר, ציון ואתי מזרחי, אהוד, מאי FLY ובנותיה.
מגבש  מאחד  פנימי  ערב   - שלי  הנס  ערב  הרגליים,  בעזרת  שמסובבים  סביבונים  סדנת 

ומרגש, בו הכרנו סיפורים של חברים שלא שמענו לפני כן על השבילים.
תודות לארגון ערב זה מגיעות לרענן לייפניק )שירה שלג( והדר גן אור )מיכל שלם( 

ולבסוף סדנת עששיות בשת״פ עם המועצה - תודות לרונה פריבמן 
ונערכו למופת  נהדרת  לנו לארוחת חג  ולימור שדאגו  מאיה  לצוות חדר האוכל,  וכמובן 

לכמות רבה של אנשים.
לסיכום היה לנו חג אורים 

מלא פעילויות.

תודה שוב לצוות החג 
שדאג לחג מגוון ועשיר.

הילה דביר
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על  המגבלות  להסרת  פועלת  שקד  איילת  הפנים  שרת 
ובמקביל  וקיבוצים(  )מושבים  הכפרי  במרחב  בנייה 
הקבלה  ועדות  של  במחלוקת  השנוי  המוסד  להרחבת 

ליישובים.

האזורית  במועצה  שעבר  בשבוע  שקד  שערכה  בביקור 
דרום השרון, כינתה השרה את ההגבלות על ההתיישבות 
המדיניות  מסמכי  שכונו  )כפי  הלבן״  “הספר  החקלאית 
של ממשלת המנדט הבריטי, שהגבילו את מספר היהודים 
המורשים להגר לפלשתינה ואת רכישת הקרקעות בידי 
יהודים(. שקד הצהירה כי תפעל לבטל את מכסת הבנייה 

במרחב הכפרי.
בהתאם  ובקיבוצים  במושבים  הבנייה  מוגבלת  כיום 
למכסה קבועה של יחידות דיור, המוגדרת על ידי תוכנית 
ושימור  פיתוח  לבנייה,  המשולבת  הארצית  המתאר 
)תמ״א 35(. זאת, מתוך שאיפה לאזן בין הפיתוח הנדרש 
הכפרי־ אופיים  על  השמירה  לבין  יישובים  אותם  של 

חקלאי והשטחים הפתוחים שלהם.

הבנייה  לציפוף  הדרישה  רקע  על  האחרונות,  בשנים 
בישראל וכן לאור רצונם של בנים ובנות ממשיכים לשוב 
להתגורר במרחב הכפרי, גובר הלחץ להרחיב את מכסות 
הבנייה בקיבוצים ובמושבים. נראה כי מחאה זו, בהובלת 
נציגי ההתיישבות החקלאית, זכתה להיענות מצד שקד 

וצפויה לשאת פרי אף מעבר לציפיות.

שנים  “כבר  שקד:  אמרה   TheMarker עם  בשיחה 
שהבנייה ביישובים רבים במרחב הכפרי קפואה, ויש לכך 
שתי סיבות מרכזיות. הראשונה היא ההגבלה של מכסת 
הבנייה לפי תמ״א 35 - והשנייה היא ההגבלה של מספר 
יחידות הדיור ביישובים שבהם מותר לקיים ועדות קבלה.

המתנה של שקד 
לקיבוצים ולמושבים:

יותר בנייה 
ועוד כוח 
לוועדות 

הקבלה

www.ampa-israel.co.il :שכונת הרחבה בקיבוץ העוגן  |  צילום מתוך אתר
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סעיפי התוכנית של שרת הפנים 
לקידום הבנייה במרחב הכפרי

הרחבת מוסד ועדות הקבלה
המצב כיום: החוק מתיר את קיומן של ועדות קבלה בנגב, 

בגליל ובגולן - רק ביישובים שבהם עד 400 משפחות
גם  אלה  באזורים  לפעול  יוכלו  קבלה  ועדות  התוכנית: 

ביישובים שבהם 700-600 משפחות

ביטול הה	בלה על מכסת הבנייה החדשה
למכסת  בחוק  מוגבלים  וקיבוצים  מושבים  כיום:  המצב 

בנייה של 500-300 דירות ליישוב )לפי תמ״א 35(
התוכנית: מכסת הבנייה תבוטל

פיצול דירות
המצב הנוכחי: הוראת שעה של פיצול דירות אינה חלה 

על המרחב הכפרי
דירות  פיצול  בחוק  ייכללו  ומושבים  קיבוצים  התוכנית: 
יוכלו לקבל אישור  )חוק בשלבי קידום(; בתים פרטיים 

להרחבה של 45 מ״ר, שתפוצל ליחידת דיור נפרדת.

“עד היום, הרציונל מאחורי הגבלת הבנייה במרחב הכפרי 
להתחרות  ואי־רצון  פתוחים  שטחים  על  השמירה  היה 
ביישובים העירוניים. אלא שבעקבות כך יישובים במרחב 
הכפרי נובלים - פשוט כי הם הגיעו למכסת הדירות שהם 
מקום  אין  התושבים  של  לילדים  ואפילו  לבנות  יכולים 
לגור בהם. לכן, נפעל להסרת המגבלה ממכסת יחידות 
מדיניות  את  יעדכן  התכנון  מינהל  ובמקביל,   - הדיור 

הציפוף בקיבוצים ובמושבים״.

רק לפני שלושה חודשים החריגה המדינה את הקיבוצים 
והמושבים מהדיון בהגדלת צפיפות הבנייה, ופטרה את 
המגזר הכפרי מחובת ניצול מסוים של משאב הקרקע, גם 
באזורי הביקוש. כעת, הדיון הזה צפוי לעלות מחדש, אך 
לפי התבטאויותיה של שקד, אפשר להעריך כי לא יהיה 

מדובר בציפוף משמעותי ביחס למצב הקיים.

במסגרת הצעדים שמתכננת שקד, במשרד הפנים פועלים 
פיצול  ברפורמת  החקלאית  ההתיישבות  להכללת  גם 
להתגבש  והצפויה  המשרד  ידי  על  שמקודמת  הדירות 
רפורמה  פי  על  הקרובים.  בשבועות  כבר  חקיקה  לכדי 

האפשרות  פרטיים  בתים  לבעלי  תינתן  תאושר,  אם  זו, 
 - מזורז  בהליך  מ״ר,  ב-45  הבנוי  שטחם  את  להגדיל 

ולפצלם ליחידה נפרדת.

ועדות  מוסד  להרחבת  יוזמה  מקדמת  שקד  כך,  בתוך 
את  וקיבוצים  מושבים  מסננים  שבאמצעותו  הקבלה, 
שזכה  מוסד  בהם,  להתגורר  שמעוניינת  האוכלוסייה 
למוניטין שליליים ואף ספג ביקורת מבג״ץ בשל האופן 
שבו הוא מאפשר ליישובים הומוגניים ממעמד חברתי־
כלכלי מסוים למנוע את כניסתן של אוכלוסיות חדשות.

באהדה  שקד  של  הצהרותיה  התקבלו  החקלאי  במגזר 
חשובים  השרה  שמקדמת  הצעדים  “מבחינתנו,  רבה. 
מאוד ומהווים תפנית משמעותית בגישה התכנונית כלפי 
המרחב הכפרי״, אמר עו״ד עמית יפרח, מזכ״ל תנועת 
כלפינו,  וקיבעון  קיפאון  של  שנים  “לאחר  המושבים. 
למציאות המשתנה  הכפר  את  להתאים  יהיה  ניתן  כעת 
ובמקביל  והכפרי  החקלאי  הצביון  על  שמירה  תוך 
חסמים  ללא  טבעי,  באופן  יישובים  של  גדילה  לאפשר 
וללא טבלאות אלא בהתאם לאופי היישוב וצורכי האזור. 
ייתן  בנוסף, בנוגע לפיצול הדירות, אני מאמין שהדבר 
מענה מסוים למצוקת הדיור ויוסיף יחידות דיור להיצע 
הלאומי ויאפשר למשפחות צעירות לגור במרחב הכפרי 

ביחידות קטנות ובעלות סבירה״.

המהלך  כי  סבור  האזורי,  השלטון  מרכז  יו״ר  חג׳ג׳,  שי 
להגדלת המכסות והרחבת הסמכויות של ועדות הקבלה 
את  מבינה  הפנים  ששרת  שמח  ״אני  לגיטימי.  הוא 
המצוקות של המרחב הכפרי שבעשורים האחרונים חלה 
עליו מדיניות של צמצום והגבלה״, אמר חג׳ג׳. “אנחנו 
ההצעות  את  לבחון  מבקשים  האזורי  השלטון  במרכז 
של השרה ולגבש יחד עם משרד הפנים מדיניות חדשה 
צמיחה  תאפשר  גיסא  מחד  אשר  הכפריים,  ליישובים 
ופיתוח ומאידך גיסא תשמור על האופי הכפרי, החקלאי 

והקהילתי לטובת כל תושבי המדינה.

“היישובים הכפריים בישראל הם צורות יישוב ייחודיות 
באמצעות  הזה  הייחוד  על  לשמור  רוצים  ואנו  בעולם, 

גידול שיאפשר אורח חיים חקלאי־קהילתי״.

TheMarker נדל״ן  |  6.12.21 
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רבים שאלו את עצמם, מאז שנות ה-50, מה פשר השיר 
המסתורי “האיש שבקיר״ שנחקק בתודעה של רבים. אין 
שירים רבים שזכו להצלחה ולפופולריות רבה גם בשנות 
בשנות   )!( יותר  מאוחר  עשורים  ארבעה  וגם  החמישים 

התשעים.

השיר “האיש שבקיר״ יצא לראשונה בשנת 1955 בביצועו 
כל  ישראל״.  ב״קול  רבות  והושמע  נוי  בר  שמשון  של 
הילדים שגדלו בשנות ה-50׳ בישראל זוכרים אותו, בדרך 
כלל משום שהפחיד אותם כל כך. השיר היה יוצא דופן 
באותה  הפזמונאות  של  הטקסטואלי  במרחב  לחלוטין 
עת ולא עסק באף אחד מהנושאים שמילאו את תמלילי 

הלהיטים של התקופה. מקור השיר המסתורי ״האיש שבקיר״ 

מי מכיר 
את האיש 

שבקיר?

פסל ״האיש שבקיר״ שיצר הפסל ז'אן מארה | כיכר מרסל-איימה, פריז

 בתוך הקיר עומד אדם
 בדד בדד עומד הוא שם

מי מכיר את האיש שבקיר?

 האיש עומד בקיר מזמן
 אינו יכול לצאת מכאן

מי מכיר את האיש שבקיר?

 האיש קטן הקיר ענק
 האיש חלש הקיר חזק

מי מכיר את האיש שבקיר?

 האיש לוחש בקוש שקט
 אני רוצה לצאת לצאת

מי מכיר את האיש שבקיר?

 קולו גווע קולו נדם
 האש האש שם לעולם

מי מכיר את האיש שבקיר?
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ילדים רבים זוכרים כיצד השיר הפחיד אותם ואיך הפחד 
גבר...״אף מבוגר לא ידע להסביר לי, למה האיש בקיר? 
המסכן  האיש  בכלל  מי  מהקיר?  לצאת  יכול  אינו  למה 
הזה? ומה קרה כאן בכלל??״, כדברי החוקר מיכאל שרון 
שגדל גם הוא באותה תקופה והשיר ריתק אותו עוד כילד. 
שרון ערך לפני יותר מ-15 שנה ראיון טלפוני עם כותב 

השיר, יהודה פרדיס, שהיה אז בשנות השמונים לחייו.

בעת שכתב את השיר היה פרדיס בן 31 וערך אז ב״קול 
נתקל  אחד  יום  בדיוני.  מדע  של  תסכיתים  ישראל״ 

בסיפור קצר שזרק אותו למקום אחר: 
מלחמת העולם השנייה, 1943, פאריס. הסופר הצרפתי 
 Le passe-Muraille מרסל אמה כותב סיפור קצר בשם
)“חוצה הקירות״(. גיבור הסיפור, פקיד רישום ממושקף 
בן 43, גילה ערב אחד שהוא מסוגל לעבור דרך קירות 
הבתים. הוא ניצל את המצב לשיגועים קטנים וגדולים, 
ופרשיות אהבים, עד שיום אחד  משחקי פשע, שוטרים 

הוא בלע כדור לכאב ראש ונשאר תקוע בתוך קיר...
סיפורים  גם  שכלל  בספר  אור  ראה  הסיפור  ב-1945 
להצלחה  מיד  וזכה  הומור,  ומלאי  דמיון  עתירי  נוספים 
מפתיעה. בעקבות הצלחת הספר, יצא באיטליה ובצרפת 
על  המבוסס  שם,  באותו  קולנוע  סרט  גם   1951 בשנת 
הסיפור הקצר. למרות שרעיון הגיבור חוצה הקירות לא 
היה חדש, הקומדיה עוררה גל חדש של סיפורי פנטזיה 

חוצי קירות.

השתלם  ומחנך,  סופר  שהיה  פרדיס,  יהודה  ובארץ, 
באותה תקופה בפיזיקה בטכניון ובאוניברסיטה העברית 
)כיום  גרמניה  בפוזנן,  ב-1924  נולד  הוא  בירושלים. 
 .10 בן  כשהיה  ישראל  לארץ  הוריו  עם  ועלה  בפולין( 
לאחר שירותו, הוא למד הוראה בסמינר בית הכרם, לפני 
שהתחיל את לימודיו בפיזיקה. באותה עת הוא גם כתב 
על ענייני מדע בשבועוני ילדים ונוער )“מעריב לנוער״( 

והגיש פינות בתכניות הנוער של קול ישראל. 

את “האיש שבקיר״ הוא כתב בהשראת הסיפור הצרפתי. 
לדבריו, נכתב השיר כמעין אקט חתרני או בדיחה פרטית 
כנגד  סמוי  מחאה  אקט  של  סוג  הווה  והוא  מורכבת, 
ראשית  של  הבן-גוריוני  הבולשביקי  החושך״  “שילטון 
עמוסי  היו  בישראל  החיים  כאשר  ה-50,  שנות  ואמצע 
לצורך  ואף  מכבידות,  בירוקרטיות  ותקנות  פיקוחים 
מהארץ  יציאה  היתר  לקבל  צריך  היה  לחו״ל  נסיעה 

ואישורים שונים ומשונים.

השראה  של  אנרגיה  בפרץ  השיר  את  שכתב  לאחר 
ומחאה, “ב-2 דקות״, לדבריו, נזכר יהודה פרדיס בבעל 
“ז׳לוב בעל קול  )אהרל׳ה( הכהן,  נהדר, אהרון  קול בס 
בס נהדר... אדם ששר פעם לחבר׳ה״ )מתנדבי א״י בצבא 

במחנה  מבצעי,  לשרות  להעברה  שציפו  בעת  הבריטי( 
את  “גייס  פרדיס  אותו.״  זכרתי  ומשם  )צריפין(  סרפנד 

חצי הישוב על מנת לאתרו״. 

כמחבר המוסיקה הוא זימן את “מאירק׳ה״, חברו מילדות 
)מאיר הרניק( שהלחין. אהרון הכהן היה הראשון שביצע 
את השיר, בליווי של לאוטה )!( זמן קצר לאחר מכן ביצע 
השיר  ואכן,  המפחיד.  בקולו  השיר  את  בר-נוי  שמשון 
הקונטרסט  לשם  וכלל,  להפחיד,  נועד  וכנראה  מפחיד 
עם  שיר  של  מוסיקליים  מוטיבים  והאירוני,  המורכב 

)לשם כך נבחרה גם הלאוטה(.

בישראל הדבר מתיישב עם פונקצייה חברתית נוספת - 
שאותה מכנה מיכאל שרון כ״שחרור כמעט אנרכיסטי, 
והתרסת חופש ומרי כלפי הכובד המצמית על התודעה 
של שילטון דיכוי. ואכן, אולי מטעם זה, תחת כובד הדיכוי 
להצלחה  הזה  הדופן  יוצא  השיר  זכה  ימים,  אותם  של 

אדירה בישראל״.

פרדיס פרסם את השיר כשהוא מסתתר מאחורי שם בדוי 
יצא  התקליטון  ואחייניתו(.  גיסתו  שמות   - טל  )אילנה 

בהוצאת “מקולית״ והיה להיט לא קטן.

משתי  פחות  לא  קיבל  השיר  התשעים  שנות  בתחילת 
סחרוף,  ברי  של  יותר,  המפורסמת  מחודשות:  גרסאות 
כלום״  או  “הכל  שלו  הראשון  הסולו  באלבום  יצאה 
לא  שעדיין  צעיר  לדור  לתודעה  השיר  את  והחזירה 
פחד מספיק... גם אורלי זילברשץ-בנאי הקליטה גרסא 
מעניינת משלה באלבומה היחיד “הקברט של מירנדה״, 

שיצא גם הוא באותה שנה ממש, ב-1991.

יהודה פרדיס עדיין חי וקיים, והוא בן 97 כיום!

אורי ב״ש

יהודה פרדיס | צילום מתוך ויקיפדיה
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הקיסר היילה סלאסי שלח 3000 חיילים מהיחידה הכי מובחרת שלו )המשמר הקיסרי( כדי לעזור לדרום 
קוריאה להילחם כנגד סין וצפון קוריאה.

אתיופיה הייתה המדינה היחידה במלחמת קוריאה שלא היה לה שום שבוי מלחמה )כי החיילים האתיופים 
תמיד סירבו להיכנע והעדיפו למות(. אתיופיה היא גם המדינה היחידה במלחמת קוריאה שאף פעם לא 

השאירה גופה מאחור.

במלחמת קוריאה היחידה האתיופית נלחמה ב-238 קרבות וניצחה בכל אחת מהן )גם כתוקף וגם כמגן(. 
בסה״כ היחידה האתיופית במלחמת קוריאה ספגה כ-121 הרוגים, ו-536 פצועים.

אתיופיה נחשבה לאחת המדינות המצטיינות במלחמת קוריאה.

הידעת? 

חיילים אתיופים במלחמת קוריאה. שנת 1952
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מזל טוב לאולגה ואורן
להולדת הבן

אח לגידי וגבע
נכד למרים ופאבל

צרור ברכות חמות
לכל המשפחה 

מזל טוב לליאת ואיתמר
להולדת הבת
נכדה לשרה ושמעון

צרור ברכות חמות
לכל המשפחה 

מזל טוב לאיתי ושני
להולדת הבת

נכדה לרבקה ומרסלו

צרור ברכות חמות
לכל המשפחה 

מזל טוב לתמר וילק
להולדת הנכדה

בת לאמיתי ושחר
אחות לדניאל ומילי

צרור ברכות חמות
לכל המשפחה 

מזל טוב לורוניקה ודגן סגל
להולדת הבת
נכדה לדורית ויעקב

צרור ברכות חמות
לכל המשפחה 

עובר ושב

רון דיין
אור שמעוני

מאי הללי
התגייסו לצה״ל

ירדן בוארון
החלה את לימודיה

כסטודנטית

גלעד כתר
יצא לעצמאות 
כלכלית בקיבוץ

גיא קרייר
יצא לעצמאות 

כלכלית

דפנה ושחף עקביא
יצאו לחופשה מיוחדת

דלית וקנין-נובלמן 
הודיעה על עזיבת 

הקיבוץ

ורוניקה גונצ׳רוב
)בת זוגו של דגן סגל(

הצטרפה כתושבת

אייל פקין
)בן-זוגה של קורל קדר(

הצטרף כתושב

לכולן ולכולם בית מעברות מאחל הצלחה רבה!

ברכות ואיחולים

כל הכבוד! לשלי שחר
שסיימה קורס יוקרתי בחיל האוויר בהצטיינות יתרה. עלי והצליחי!






